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W Zespole Szkół 
w  Biczycach Dolnych
z  wójtem gminy Cheł-
miec spotkały się pary
małżeńskie, które po-
nad pół wieku temu po-
wiedziały sobie sakra-
mentalne -  tak.     Na te-
renie gminy Chełmiec w
tym roku  29  par ob-
chodziło jubileusz 50-
lecia pożycia małżeń-
skiego, a 13   par obcho-
dziło 60-lecie  i 3 pary
65 - lecie pożycia mał-
żeńskiego. Jubilatów 
powitał i ugościł  wójt
Bernard Stawiarski
oraz  Przewodniczący
Rady Gminy Józef Zyg-
munt i kierownik Urzę-
du Stanu Cywilnego
w  Chełmcu Angelika Ja-
nus- Bodziony. Dostoj-
nych Jubilatów  Wójt
uhonorował medalami
za długoletnie pożycie
małżeńskie, przyznany-

mi przez Prezydenta
Rzeczypospolitej Pol-
skiej . Spotkanie odbyło
się w sympatycznej at-
mosferze. Były gratula-
cje, kwiaty, pamiątkowe
dyplomy, życzenia, upo-
minki oraz tradycyjna
lampka szampana. Po
części oficjalnej Jubilaci
zostali zaproszeni na
poczęstunek. O część
artystyczną spotkania
zatroszczył się Zespół
Szkół w Biczycach Dol-
nych, dzieciaki przygo-
towały krótkie przed-
stawienie, a swoją mu-
zyką czas umiliła Kapela
z Regionalnego Zespołu
Pieśni  i Tańca "Świ-
niarsko". Jubilatom gra-
tulujemy i życzymy
jeszcze wielu długich lat
spędzonych razem
w  szczęściu dostatku
i  miłości.

Przeżyli razem ponad pół wieku! Jubileusze pożycia
małżeńskiego w Gminie Chełmiec

W grupie Jubilatów świętujących 50 – lecie pożycia
małżeńskiego znaleźli się:
1. Chronowska Janina, Chronowski Michał – Mała Wieś
2. Dadał Maria, Dadał Józef – Świniarsko
3. Dmytrzak Barbara, Dmytrzak Wszebór – Librantowa
4. Dziadosz Halina, Dziadosz Mieczysław – Mała Wieś
5. Gargas Maria, Gargas Stanisław – Rdziostów
6. Górka Janina, Górka Józef – Wielogłowy
7. Janik Teresa, Janik Teodor – Chełmiec
8. Janur Maria, Janur Bronisław – Świniarsko
9. Kuzak Helena, Kuzak Władysław – Chomranice
10. Leśniak Aleksandra, Leśniak Kazimierz– Januszowa
11. Lorek Stanisława, Lorek Władysław – Chełmiec
12. Marcisz Józefa, Marcisz Mieczysław – Piątkowa
13. Marczyk Halina, Marczyk Stanisław – Piątkowa
14. Marszał Janina, Marszał Władysław – Chełmiec
15. Maśnica Krystyna, Maśnica Marian – Marcinkowice
16. Mółka Stanisława, Mółka Stanisław – Januszowa
17. Orzeł Maria, Orzeł Bronisław – Chełmiec
18. Pasiut Zofia, Pasiut Józef – Trzetrzewina
19. Poręba Anna, Poręba Władysław – Paszyn
20. Potoczek Helena, Potoczek Stanisław– Rdziostów
21. Sadowy Maria, Sadowy Julian – Chomranice
22. Siembieda Anna, Siembieda Ryszard – Chełmiec
23. Szott Helena, Szott Władysław – Wielogłowy
24. Szymczyk Maria, Szymczyk Józef – Chełmiec
25. Świerczek Irena, Świerczek Tadeusz – Chomranice
26. Tokarz Józefa, Tokarz Benedykt – Mała Wieś
27. Wilk Maria, Wilk Jerzy – Wola Marcinkowska
28. Witecka Stanisława, Witecki Jan – Trzetrzewina
29. Wyskiel Elżbieta, Wyskiel Jerzy – Chełmiec
W grupie Jubilatów świętujących 60 – lecie pożycia
małżeńskiego znaleźli się:
1. Bochenek Kazimiera, Bochenek Stefan – Paszyn
2. Bulanda Aurelia, Bulanda Jan – Chełmiec
3. Chruślicka Cecylia, Chruślicki Władysław – Paszyn
4. Kucia Maria, Kucia Stanisław – Klęczany
5. Leśniak Czesława, Leśniak Jan – Wielopole
6. Michalska Anna, Michalski Tadeusz – Chełmiec
7. Mika Bernadeta, Mika Czesław – Paszyn
8. Salamon Józefa, Salamon Stanisław – Krasne Potockie
9. Smaga Bronisława, Smaga Mieczysław – Wielopole
10. Smoleń Jadwiga, Smoleń Kazimierz – Krasne Potockie
11. Szczygieł Maria, Szczygieł Adolf – Chełmiec
12. Szumal Teresa, Szumal Stefan – Naściszowa
13. Trzeciecka Janina, Trzeciecki Eugeniusz – Wielogłowy
W grupie Jubilatów świętujących 65 – lecie pożycia
małżeńskiego znaleźli się:
1. Król Maria, Król Stefan – Świniarsko
2. Szczurek Maria, Szczurek Bolesław – Piątkowa
3. Wideł Bronisława, Wideł Jan – Klęczany
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Pond 1000 paczek

Mikołajkowych
Z okazji Mikołaja z

inicjatywy wójta Ber-
narda Stawiarskiego,
gmina Chełmiec zaku-
piła blisko 1000 paczek
świątecznych za kwotę
ponad 60 tys. zł, który-
mi obdarowano senio-
rów, dzieci niepełno-
sprawne oraz dzieci
z  rodzin dysfunkcyj-
nych mieszkających na
terenie gminy Cheł-
miec. Każdy mieszka-
niec gminy, który ukoń-
czył 80 rok życia otrzy-
mał paczkę, która za-
wierała oprócz produk-
tów spożywczych rów-
nież życzenia od wójta.
Takie prezenty świą-
teczne stały się już
w  gminie Chełmiec tra-
dycją i  przez wielu
mieszkańców wyczeki-
wane są z niecierpliwo-
ścią. W tym roku paczki
zostały dostarczone
bezpośrednio do do-
mów aż 803 Seniorom.
Ze środków Gminnej
Komisj i Rozwiązywania

Problemów Alkoholo-
wych wójt przeznaczył
również środki na za-
kup paczek dla dzieci
z  rodzin dysfunkcyj-
nych. Sto paczek od
wójta rozwieźli do
dzieci z terenu gminy
Chełmiec członkowie
Komisj i Kazimierz Za-
sowski oraz Zenon Ja-
skulski. Z kolei z bu-
dżetu Gminnego
Ośrodka Kultury przy-
gotowano 100 paczek
dla dzieci niepełno-
sprawnych z terenu
gminy Chełmiec, które
wójt wręczył podczas
corocznego spotkania
Mikołajkowego w szkole
w Wielogłowach. A.B.
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Wójt gminy Cheł-
miec Bernard Stawiar-
ski spotkał się z posłem
i wiceministrem finan-
sów Panem Wiesławem
Janczykiem.

Przedmiotem spo-
tkania były kwestie do-
tyczące współpracy
gminy z panem mini-
strem w sprawie lobbin-
gu na rzecz naszej cheł-
mieckiej małej ojczyzny.
Zostały poruszone na-
stępujące kwestie: bu-
dowa obwodnicy pół-
nocnej na terenie
Chełmca, budowa ob-
wodnicy zachodniej
wzdłuż wałów Dunajca,
budowa chodników
w  dolinie Smolnika oraz
wiele innych kwestii
związanych z planowa-
nymi przedsięwzięcia-
mi.

Nie da się ukryć, że
Pan Wiesław Janczyk ja-
ko Poseł RP oraz wice-
minister finansów dba o
rozwój Sądecczyzny,
w  tym w szczególności
gminy Chełmiec, która
jest mu bliska sercu. Tu-
taj się urodził tj . w 
miejscowości Chomra-
nice, a obecnie mieszka
po sąsiedzku w Męcinie.

Nie tak dawno bo
we wrześniu b.r. pan
minister w obecności
wójta wizytował gminę
Chełmiec, a dokładniej
postępy związane z bu-

dową chodników przy
drodze powiatowej
w  miejscowości Chom-
ranice.

Pan minister zade-
klarował, że będzie
przyglądał się postępom
kolejnych etapów budo-
wy chodników w dolinie
Smolnika, ponieważ
szczególnie zależy mu

na tym, aby w ciągu
dwóch najbliższych lat
powstał cały ciąg chod-
ników od Chomranic aż
do Chełmca.

Szczególne po-
dziękowania należą się
Panu ministrowi, gdyż
dzięki jego staraniom
Starostwo Powiatowe
w  Nowym, Sączu otrzy-

mało dofinansowanie
z  budżetu państwa
i  wykonało remont
2  mostków oraz poło-
żyło nową nawierzchnię
asfaltową przy nowo
wybudowanych chod-
nikach w  miejscowości
Chomranice.
A.B.

Wiesław Janczyk – bardzo dobry ambasador ziemi

sądeckiej w tym również gminy Chełmiec

Spotkanie wójta z Wiceministrem finansów
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Dnia 10 listopada
2016 roku odbyło się
uroczyste poświęcenie
ronda w Biczycach Dol-
nych, któremu nadano
imię siostry Czesławy
Lorek, oraz ronda
w  Chełmcu, któremu
nadano imię Ks. prof.
Bolesława Kumora. De-
cyzję o nadaniu imion
podjęła Rada Gminy
Chełmiec na sesj i dnia

26 października 2016
roku.

Poświęcenia rond
dokonał Ks. Proboszcz
Parafii pw. św. Stanisła-
wa Kostki w Niskowej -
Krzysztof Prokop.
Ks.   Proboszcz stwier-
dził, że wybór partonów
tych rond jest właściwy
i dobrze przemyślany,
ponieważ osoby te na
trwałe wpisały się w hi-

storię gminy Chełmiec.
W uroczystości

uczestniczyli również
Starosta Nowosądecki –
Marek Pławiak, Radna
Powiatu Nowosądeckie-
go – Joanna Stawiarska.
Wójt Gminy Chełmiec –
Bernard Stawiarski, 
Przewodniczący Rady
Programowej Forum
Ekonomicznego – Zyg-
munt Berdychowski,

Przewodniczący Rady
Gminy Chełmiec – Józef
Zygmunt, Radni Gminy
Chełmiec – Wiesław
Szołdrowski, Jan Mróz,
Mieczysław Leśnik,
Władysław Wnęk, sołtys
miejscowości Biczyce
Dolne – Czesław Kojs,
oraz licznie młodzież
z  okolicznych szkół.

A.B.

Uroczyste poświęcenie nowych rond

w Biczycach Dolnych i Chełmcu

Uroczyste poświęcenie rond w Biczycach Dolnych i Chełmcu
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W dniu 25 paź-
dziernika 2016 r. w
dzień Kundelka, na te-
renie schroniska podsu-
mowano, rozpoczętą
4 października kampa-
nię na rzecz bezdom-
nych psów z gminnego
schroniska w Wielogło-
wach, której motto
brzmi: ,,Ratując jednego
psa, nie zmienisz całe-
go świata ,ale caly świat
zmieni się dla tego jed-
nego psa”. Inicjatorka-
mi kampanii były wo-
lontariuszki: pedagog
z  ZS w Świniarsku
p.  Małgorzata Surowiak
oraz Barbara Smajdor
logopeda z ZS w Chełm-
cu.

Celem kampanii
była zmiana stosunku
ludzi do zwierzat
i  uświadamianie im, że
zwierzęta to istoty ży-
we, które czują i mają
swoje prawa. Dzięki
podjętej akcji promowa-
no również adopcję
psów oraz zbierano kar-
mę i akcesoria niezbed-
ne do poprawy jakości
życia w schronisku.
Apel o pomoc został
skierowany do nauczy-
cieli, dzieci i młodzieży
z zespołów szkół z tere-
nu gminy Chełmiec w:
Trzetrzewinie, Chełm-
cu, Biczycach, Paszynie,
Piątkowej , Wielogło-
wach, Świniarsku i SP

w  Rdziostowie. Nowy
Sącz reprezentują szko-
ły SP nr 7, Katolicka
Szkoła Podstawowa
przy parafii Św.Heleny,
Sp nr 15, Gimn. nr 9, II
LO, ZS Budowlanych, ZS
Elektryczno - Mecha-
nicznych.

Pomocy naszym
zwierzętom udzielili
pracownicy ZUS oddział
w Nowym Sączu. Dzięki
zaangażowaniu wolon-

tariuszy i uczestników
naszej kampanii na 34
psy przebywające
w  schronisku 25 ma no-
wy dom, a te które po-
zostały, mają godziwe
warunki bytu i kompe-
tentną, oddaną zwie-
rzętom opiekunkę. Pu-
ste kojce to nasz sukces,
ale nie mamy złudzeń,
że przed zimą się za-
pełnią. Wójt gminy
Chełmiec pan Bernard

Stawiarski wręczył po-
dziękowania zaproszo-
nym przedstawicielom
szkół oraz instytucji za
zaangażowanie w kam-
panię. Zgromadzone
zapasy pozwolą przez
dłuższy czas zapewnić
byt podopiecznym
gminnego schroniska
w  Wielogłowach.

J.P.

Finał kampanii na rzecz bezdomnych psów

z gminnego schroniska wWielogłowach

Finał kampanii na rzecz bezdomnych psów

Na zdjęciu właściciela adoptowanej suczki Szeri
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Podsumowanie 16-edycji kampanii Zachowaj

Trzeźwy Umysł - wręczenie nagród
W dniu 11 paź-

dziernika 2016 roku na
sali posiedzeń Urzędu
Gminy Chełmiec odbyło
się gminne podsumo-
wanie kampanii profi-
laktycznej „Zachowaj
Trzeźwy umysł” w któ-
rej aktywnie uczestni-
czy gmina Chełmiec.
Hasłem przewodnim te-
gorocznej kampanii
„Pod dobrą opieką” za-
chęcano uczniów do
wzięcia udziału w kon-
kursach. Wśród kilku
tysięcy nadesłanych
prac wyłoniono z naszej
gminy 15-tu laureatów.
W spotkaniu uczestni-
czył wójt gminy Cheł-
miec Bernard Stawiar-
ski, członkowie Gminnej
Komisj i Rozwiązywania
Problemów Alkoholo-
wych: Zenon Jaskulski,
Kazimierz Zasowski,
Stanisław Leśniak i Gra-
żyna Mróz. Wójt wrę-
czył laureatom,  ufun-
dowane przez gminę,
nagrody w postaci łyż-
worolek i bezpłatnych
karnetów na lodowisko
oraz okulary pływackie
i  karnet na basen do
obiektu Aqua Centrum
Chełmiec. Wójt podzię-
kował za aktywne
uczestnictwo dzieci
w  kampanii profilak-
tycznej i zaangażowanie
koordynatorów w szko-
łach.   W tym roku zosta-
ło nagrodzonych

15  dzieci ze szkół cheł-
mieckich co cieszy i po-
twierdza, że uczestnic-
two gminy w profilak-
tycznych kampaniach
ogólnopolskich jest jak
najbardziej słuszne
i  potrzebne. Wójt wrę-
czył również upominki
gminnym koordynato-
rom ze szkół, w których
byli wyłonieni laureaci.

Organizatorem
ogólnopolskiej kampa-
nii Zachowaj Trzeźwy
Umysł (16-ta edycja)
jest Stowarzyszenie
Producentów i Dzienni-
karzy Radiowych w Po-
znaniu. Jest to najwięk-
sza i najstarsza kampa-
nia edukacyjno-profi-
laktyczna dla samorzą-
dów lokalnych. Kampa-
nia ta nie tylko edukuje
poprzez ulotki, plakaty
czy scenariusze zajęć
ale nagradza także za-

angażowanie i własną
inicjatywę uczniów. An-
gażuje nie tylko szkoły,
ale także społeczność
lokalną oraz właścicieli
placówek handlowych
i  gastronomicznych.

Kampania Zacho-
waj Trzeźwy Umysł re-
alizowana jest od kwiet-
nia do czerwca w szko-
łach oraz do końca wa-
kacji w społeczności lo-
kalnej .

Tegoroczna edycja
koncentrowała się na
wspieraniu rozwoju
dziecka poprzez elimi-
nowanie cech charakte-
ru wynikających z nad-
miaru lub braku opieki,
wpływanie na przyczy-
nę negatywnych zacho-
wań poprzez uświada-
mianie rodzicom zagro-
żeń wynikających z na-
dopiekuńczości i braku
opieki, wspieranie dzia-

łalności wychowawczej
szkół i placówek oświa-
towych w zakresie no-
woczesnej edukacji
prozdrowotnej (alkohol,
papierosy, dopalacze,
narkotyki) poprzez
prowadzenie zajęć pro-
filaktycznych, spotkań ,
konkursów.

W tym roku orga-
nizatorzy dla laureatów
przygotowali niespo-
dziankę tj . konkurs
„Moja recenzja” Dzięki
temu laureaci mają ko-
lejną szansę, aby zapre-
zentować swoją twór-
czość i wygrać kolejną
nagrodę (czytnik e-bo-
oków). Recenzję książki,
którą laureat otrzymał
należało wysłać do
do 30 listopada 2016r.

A.B.

Finał kampanii Zachowaj trzeźwy Umysł 201 6r.
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Marsz Poparcia Trzeźwości na Drogach Małopolski
Gmina Chełmiec

przystąpiła do IX edycji
Kampanii Społecznej
Trzeźwa Małopolska
„No Promil-No Pro-
blem”organizowanej
przez Stowarzyszenie
Inicjatyw Społecznych
„Solny Gwarek” z sie-
dzibą w Wieliczce. Te-
gorocznym przesłaniem
kampanii jest ograni-
czenie na terenie Mało-
polski liczby osób pod
wpływem środków psy-
choaktywnych za kie-
rownicą oraz zmiana
społecznego nastawie-
nia wobec nietrzeźwych
kierowców – wzmocnie-
nie postawy krytycznej
u pasażerów pojazdów,
których kierowca wzbu-
dza wątpliwości co do
stanu trzeźwości. W ra-
mach kampanii w dniu
18 listopada 2016 r.
uczniowie 16-tu szkół
wyszli na ulice swoich

miejscowości pod nad-
zorem szkolnych koor-
dynatorów kampanii
i  wychowawców oraz
funkcjonariuszy Miej-
skiej Policj i z Nowego
Sącza, Straży Gminnej i
członków Gminnej Ko-
misj i Rozwiązywania
Problemów Alkoholo-
wych. Maszerując z sa-
modzielnie wykonany-
mi transparentami, na

których widniały ry-
sunki i hasła wyrażające
konsekwencje jazdy w
stanie po spożyciu alko-
holu, z wielkim zaanga-
żowaniem i dumą de-
monstrowali ideę kam-
panii. Zatrzymującym
się kierowcom, pasaże-
rom i przechodniom
wręczali kampanijne
ulotki i gadżety. Byli
świadkami badania

trzeźwości kierowców
przez funkcjonariuszy
policj i. Uczniowie biorą
także bardzo licznie
udział w konkursach
plastycznych, literac-
kich i multimedialnych
towarzyszących kam-
panii. Prace oceniane są
w Wieliczce, co roku
przybywa nam laure-
atów.

A.B.

Marsz Poparcia Trzeźwości

Święty Mikołaj w przedszkolu i żłobku
Zgodnie ze zwy-

czajem w dniu 6 grud-
nia do Przedszkola In-
tegracyjnego Bajkowa
Kraina w Biczycach Dol-
nych i Złobka w Chełm-
cu zawitał tajemniczy
gość - Święty Mikołaj .
Dzieci przez cały rok
oczekiwały na Mikołaja,
starając się być grzecz-
ne. Przedszkolaki przy-
gotowały dla Świętego
Mikołaja radosne pio-
senki mikołajowe, które
to wprowadziły dzieci

Święty Mikołaj w przedszkolu i żłobku
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W dniu 15 listopa-
da br. w domu wesel-
nym „KAPRYS” odbyło
się spotkanie chełmiec-
kich Seniorów. Inicjato-
rami i organizatorami
spotkania byli członko-
wie Stowarzyszenia
„Klub Seniora” mające-
go swoją siedzibę w
Chełmcu. Tradycyjnie,
jak co roku, na spotka-
nie zaproszeni zostali
mieszkańcy Domu Po-
mocy Społecznej w Klę-
czanach. W spotkaniu
uczestniczyli również:
Artur Boruta - sekretarz
gminy Chełmiec, Urszu-
la Sikora –Dyrektor
Gminnej Biblioteki, Jan
Mróz – radny gminy
Chełmiec, Alina Majda z
Gminnego Ośrodka Po-
mocy Społecznej oraz
Marzena Rumel – Dy-
rektor Domu Pomocy
Społecznej w Klęcza-
nach.

Wszystkich przy-
byłych na spotkanie po-
witała Pani Janina Bo-
rzęcka-Pułka Prezes
Stowarzyszenia „Klub
Seniora”. Pani Prezes
przedstawiała pokrótce
historię działalności

Klubu Seniora i podzię-
kowała wójtowi gminy
Chełmiec za pomoc
w  organizacji Dnia Se-
niora oraz za użyczenie
pomieszczeń w dawnym
Ośrodku Zdrowia
w  Chełmcu z przezna-
czeniem na działalność
statutową Klubu. W
imieniu wójta gminy
Chełmiec, Artur Boruta
- sekretarz gminy po-
dziękował Seniorom za
dotychczasową działal-

ność, w tym za udział w
licznych projektach re-
alizowanych dla spo-
łeczności lokalnej a do-
finansowanych m.in. ze
środków pochodzących
z gminy. Życzył też
zdrowia oraz dalszych
sukcesów w  prowadzo-
nej działalności.

Po części oficjalnej
Seniorzy z Chełmca
przedstawili insceniza-
cję bajki „Czerwony
Kapturek”. Rolę wilka

odegrała Prezes Stowa-
rzyszenia „Klub Senio-
ra” Pani Janina Borzęc-
ka-Pułka a narratorem
była Pani Urszula Sikora
– Dyrektor Gminnej Bi-
blioteki.

W spotkaniu
uczestniczyło łącznie
blisko 50 osób. Nie bra-
kowało dobrej zabawy
z  muzyką i śpiewem.

A.B.

Dzień Seniora

Dzień Seniora w Chełmcu z zabawą,

muzyką i śpiewem

w  dodatkowy klimat
mikołajowy. Pięknie
ozdobione sale kusiły
gościa do wejścia.

Tego dnia o dzie-
ciach nie zapomniał

również wójt gminy
Chełmiec Pan Bernard
Stawiarski, który wrę-
czył dzieciom słodkości,
życząc im otrzymania
wymarzonych prezen-

tów oraz radosnych
i  rodzinnych Świąt Bo-
żego Narodzenia.
Przedszkolaki zaprosiły
Świętego Mikołaja już
za rok na kolejne spo-

tkanie. Wspólne zdjęcie
z Gośćmi zapewne bę-
dzie stanowiło dla dzieci
niezwykłe wspomnienie
z tego pełnego magii
dnia. A.B.
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Koniec roku to
okazja do podsumowań.
W sferze wsparcia dla
rodzin z dziećmi, rok
2016 obfitował w wiele
wydarzeń. Niebagatel-
nym wydarzeniem
i  pierwszym na tak dużą
skalę było wdrożenie
oczekiwanego progra-
mu „Rodzina 500+”.
W  gminie Chełmiec,
złożono niemalże 2 700
wniosków o przyznanie
świadczenia wycho-
wawczego, z czego oko-
ło 10 % to wnioski zło-
żone drogą elektronicz-
ną. Z programu korzy-
sta już prawie 2 500 ro-
dzin, a miesięczne
wsparcie jakie płynie do

4 200 dzieci to kwota
ponad 2 mln zł.

Przypominamy, że
program „Rodzina 500
plus” ruszył 1 kwietnia
tego roku w całej Pol-
sce. Świadczenie wy-
chowawcze w wysokości
500 zł miesięcznie ro-
dzice otrzymają nieza-
leżnie od dochodu na
drugie i kolejne dziecko
do ukończenia przez nie
18. roku życia. W przy-
padku rodzin z docho-
dem poniżej 800 zł net-
to na osobę wsparcie
otrzymuje rodzina tak-
że na pierwsze lub jedy-
ne dziecko, a jeżeli
w  rodzinie jest dziecko
niepełnosprawne pułap

kryterium dochodowe-
go wynosi 1 200 zł net-
to.

Na terenie gmi-
ny operatorem progra-
mu jest Wydział Świad-
czeń Wychowawczych,
który został usytuowa-
ny w Chełmcu przy uli-
cy Marcinowickiej
nr  25. Wcześniej w tym
miejscu mieścił się
ośrodek zdrowia. Obiekt
został odpowiednio wy-
posażony. Jest także
przygotowany na po-
trzeby osób niepełno-
sprawnych. W wydziale
tym realizowane są
również zadania z za-
kresu świadczeń ro-
dzinnych, świadczeń

z  funduszu alimenta-
cyjnego a także stypen-
diów socjalnych, a za-
tem obecnie, wszelkie
świadczenia o charak-
terze socjalnym wyni-
kające z polityki ro-
dzinnej będzie można
załatwić kompleksowo,
w jednym miejscu.
Wpisuje się to w kon-
cepcję jednego, spójne-
go organizacyjnie miej-
sca świadczącego usługi
dla mieszkańców w celu
zwiększenie komfortu
dla mieszkańców.

P.S.

Program Rodzina 500+ w gminie Chełmiec
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Gmina Chełmiec
w  lipcu tego roku otrzy-
mała z Wojewódzkiego
Funduszu Ochrony Śro-
dowiska w Krakowie do-
tację w wysokości 700
tys. zł na wymianę sta-
rych pieców węglowych
na nowoczesne w ra-
mach Programu Ograni-
czania Niskiej Emisj i.
Mieszkańcy którzy zde-
cydowali się wymienić
piec, podpisali umowy z
warunkiem uzyskania
minimum 20% oszczęd-
ności na mocy nowego
kotła i zobowiązaniem,
że do końca październi-
ka przeprowadzą mo-
dernizację kotłowni.
Maksymalna dotacja na
jaką mogli liczyć miesz-
kańcy to  50%, nie wię-

cej niż:
• 7,5 tys. zł w przypad-

ku zmiany pieca wę-
glowego na gazowy

• 4,5 tys. zł w przypad-
ku zmiany pieca wę-
glowego na pelet lub
ekogroszek.
Pierwsze dotacje

będą wypłacane do koń-
ca roku.

W ramach progra-
mu mieszkańcy zamon-

towali łącznie:
• 73 kotły gazowe –

łączna dotacja 444
324,17 zł

• 31 kotłów na ekogro-
szek – łączna dotacja
138 615,00 zł

• 18 kotłów na bioma-
sę – łączna dotacja
81 000,00 zł
Gmina Chełmiec

w  2017 roku planuje po-
nowić nabór do Progra-

mu Ograniczania Niskiej
Emisj i oraz dodatkowo
starać się o dotację
z  Regionalnego Progra-
mu Operacyjnego Wo-
jewództwa Małopol-
skiego, na wymianę ko-
tłów i modernizację ko-
tłowni. Wstępne zapisy
mieszkańców na 2017
rok rozpoczną się
w  styczniu.

M.B.

Uzyskane oszczędności na mocy nowych źródeł ciepła (81 1 ,3 kW)

Wymieniono 122 piece węglowe – I etap
ograniczania niskiej emisji zakończony sukcesem

Na sesj i Rady Gmi-
ny Chełmiec,
w  dniu  26  października
2016  roku, została pod-
jęta uchwała o przystą-
pieniu do realizacj i pro-
jektu „Utworzenie żłob-
ka Bajkowa Kraina w Bi-
czycach Dolnych”. Pro-
jekt ten przygotowała
Lokalna Grupa Działania
Korona Sądecka, która
jest liderem projektu
i  w  partnerstwie z gmi-
ną Chełmiec złożyła
wniosek o dofinansowa-
nie do Regionalnego

Programu Operacyjne-
go. W ramach konkursu
organizowanego przez
Urząd Marszałkowski
złożono 93   wnioski, z
czego pieniędzy wystar-
czyło dla 30  projektów.
Dofinansowanie z środ-
ków unii europejskiej to
85%, natomiast 15% to
wkład własny który zo-
stanie poniesiony przez
LGD Korona Sądecka
z  środków przekaza-
nych przez gminę Cheł-
miec.

M.B.

„Żłobek dla 20 dzieci za tyle pieniędzy?”

Żłobek z kontenerów.
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Wójt Bernard Stawiarski na II Forum

przemysłowym w Karpaczu

Wójt gminy Cheł-
miec Bernard Stawiarski
brał udział, na zapro-
szenie organizatora,
w  II Forum Przemysło-
wym w Karpaczu. Orga-
nizatorem Forum był
Instytut Studiów
Wschodnich, który jest
inicjatorem odbywają-
cego się co rok Forum
Ekonomicznego w Kry-
nicy Zdroju. Forum
Przemysłowe w Karpa-
czu było miejscem sze-
rokiej debaty o najważ-
niejszych problemach
przemysłu europejskie-
go. W swojej formule
nawiązywało do Forum
Ekonomicznego w Kry-
nicy-Zdrój oraz do Fo-
rum Energetycznego,
którego dziewięć edycji
odbyło się w poprzed-
nich latach. Miastem
Gospodarzem Forum był
Karpacz a głównym
partnerem Wojewódz-
two Dolnośląskie.

Wśród zaproszo-
nych gości polityków,
samorządowców
i  przedsiębiorców obec-
ni byli m.in.: Mateusz
Morawiecki Wicepre-
mier i Minister Rozwoju
i Finansów i Stanisław
Karczewski Marszałek
Senatu RP. Wójt brał
udział w debatach, roz-

mowach i  dyskusjach
kuluarowych z wieloma
osobami świata biznesu
i polityki, wśród nich
nie zabrakło również
przedstawicieli sądec-
kich przedsiębiorców
(Fakro, Newag).

Tematami poru-
szanymi na Forum były
m.in. gospodarcza przy-
szłość Polski po roku
2020, polityka przemy-
słowa w erze globaliza-
cj i, perspektywy rozwo-

ju rynku gazu w Euro-
pie, przyszłość rynku
energii, zarządzanie in-
nowacjami, globalne
koncerny versus lokal-
ni producenci , produk-
ty lokalne a marketing
turystyczny. W trakcie
Forum rozmawiano
również o tym jak
czwarta rewolucja prze-
mysłowa opierająca się
na łączeniu najnowo-
cześniejszych wirtual-
nych technologii z real-

ną produkcją zmienia
modele działania całych
gałęzi gospodarki. Re-
industrializacja, rozwój
innowacyjnych firm,
kapitał dla rozwoju,
ekspansja zagraniczna
oraz rozwój społeczny
i  terytorialny stwarzają
nowe możliwości eko-
nomiczne, stanowiąc
szansę dla szybkiego
rozwoju kraju.

A.B.

Bernard Stawiarski i Mateusz Morawiecki na I I Forum przemysłowym

Bernard Stawiarski i Stanisław Karczewski na I I Forum przemysłowym

„Lobbowanie u polityków na rzecz naszej lokalnej społeczności jest moim obowiązkiem i zawsze
przekładało się na to co dzieje się jeśli chodzi o rozwój gospodarczy naszej Gminy. Niestety nie jest to
wygodna rola dla osoby, która w sposób menadżerski zarządza firmą...” /Bernard Stawiarski/
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Dnia 18 listopada
2016 roku, w Miastecz-
ku Galicyjskim w No-
wym Sączu odbyło się
uroczyste wręczenie
umów na modernizację
dróg gminnych, w ra-
mach Programu Rozwo-
ju Obszarów Wiejskich

2014-2020. Umowy wrę-
czali wicemarszałkowie:
Stanisław Sorys i Leszek
Zegzda. Gminę Cheł-
miec reprezentował se-
kretarz gminy – Artur
Boruta.

Projekt gminy
Chełmiec obejmuje

przebudowę dróg gmin-
nych na terenie gminy
Chełmiec w miejscowo-
ściach Chełmiec i Pa-
szyn oraz budowę drogi
gminnej w Klęczanach.
Całkowita wartość pro-
jektu według kosztory-
sów szacunkowych to

3,5 mln zł, natomiast
dotacja to 2,2 mln zł.

Gmina Chełmiec
jest na etapie końco-
wym wyboru wyko-
nawców. Ceny jakie za-
proponowali wykonaw-
cy na poszczególne za-
dania:

Unijne wsparcie na drogi gminne – umowa wręczona

Umowa z Narodowym Funduszem Ochrony

Środowiska na 20 mln zł podpisana!
We wrześniu w  Na-

rodowym Funduszu
Ochrony Środowiska
w  Warszawie, została
podpisana umowa na
realizację inwestycji pn.
”Poprawa gospodarki
wodno – ściekowej na
terenie gminy Chełmiec
– etap II”. Gminę Cheł-
miec reprezentowali
wójt gminy – Bernard
Stawiarski i skarbnik
gminy - Małgorzata
Szkarłat. Całkowita war-
tość projektu to
20  908  534,40 zł, w tym
wartość dofinansowania
to 14  558 761,58 zł.
W  ramach projektu pla-
nuje się:
• budowę instalacj i do

zmniejszenia uwod-
nienia osadów ko-
munalnych

• wymianę istniejącej
sieci kanalizacyjnej
w miejscowości Świ-
niarsko etap I -
2,5   km

• zakup urządzeń do
monitoringu prze-
pompowni ścieków,
wraz z modernizacją
16 przepompowni

• zakup instalacj i do
odbioru osadów
z  przydomowych
oczyszczalni ścieków

• budowę łącznika sie-
ci wodociągowej
(Klimkówka - Naści-
szowa)

• Przebudowę ujęcia
wody w miejscowo-
ści Marcinkowice
z  budową zbiornika
wody na terenie uję-
cia.
Dofinansowanie

z  Programu Operacyj-
nego Infrastruktura
i  Środowisko jest najko-
rzystniejsze, ponieważ
daje możliwość otrzy-
mania aż do 85% dotacji
do wartości netto inwe-
stycji. Przy założeniu że
gmina odzyskuje Vat, to
z własnego budżetu
trzeba dołożyć około
15%.

To już trzeci pro-
jekt z Programu Opera-
cyjnego Infrastruktura i
Środowiskom, na który
gmina pozyskała dofi-
nansowanie unijne.
W  latach 2013-2015
gmina Chełmiec  reali-
zowała inwestycje pn.
„Poprawa gospodarki
wodno – ściekowej na
terenie gminy Chełmiec
i Podegrodzie” i „Po-

prawa gospodarki wod-
no ściekowej – na tere-
nie gminy Chełmiec”.
Obydwa projekty kosz-
towały łącznie ponad
90  mln zł, a dotacja
z  funduszy unijnych
wyniosła ponad 50 mln
zł. Łącznie wykonano
ponad 90 km kanaliza-
cj i, wybudowano 2 nowe
oczyszczalnie ścieków
i  zmodernizowano
3  oczyszczalnie. Ponad-
to wykonano przewiert
pod Dunajcem, który
tranzytuje ścieki
z  Marcinkowic do
oczyszczalni w Wielo-
głowach, oraz wodociąg
z Marcinkowic do Wie-
logłów, który  przesyła
wodę. M.B.
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W dniu 12.11 przy
udziale wójta gminy
Chełmiec Bernarda Sta-
wiarskiego, sekretarza
stanu w Ministerstwie
Finansów posła Wiesła-
wa Janczyka, reprezen-
tującej Powiat Nowosą-
decki radnej powiatowej
Joannie Stawiarskiej ,
oraz sołtysa wsi Chom-
ranice i radnego gmin-
nego Stanisława Kuzaka,
odbył się odbiór chod-
nika wykonanego
w  miejscowości Chom-
ranice przy biegnącej
tam drodze powiatowej .
Całość budowy chodni-
ka to kwota 320 tysięcy
złotych, które w całości
z własnego budżetu po-
kryła gmina Chełmiec.
Umowa na wykonanie
chodnika przy drodze
powiatowej 1551K w ki-
lometrażu 13+741,15 –
14 +278, 76 (niemal 540
mb chodnika) podpisa-
na została w dniu 05.09.
br., wykonawcą inwe-
stycji była firma PPUH

JANDA Janina Duda
z  Łostówki. W tym miej-
scu szczególne podzię-
kowania należą się Panu
Ministrowi Wiesławowi
Janczykowi, którego
bezpośrednie zaangażo-
wanie w budowę chod-
ników i przebudowę
mostów na drodze
w  dolinie Smolnika,
spowodowało współ-
działanie gminy Cheł-
miec ze Starostwem Po-
wiatowym. M.in. wyre-
montowane zostały mo-

sty na tej samej drodze
w  Chomranicach, na
które gmina przekazała
50 tysięcy złotych. Po-
nadto gmina posiada
już projekty na dalszy
ciąg chodnika w miej-
scowościach Doliny
Smolnika od Chomranic
aż po Chełmiec i liczy,
że dobra współpraca
pomiędzy gminą Cheł-
miec i Starostwem Po-
wiatowym przy wspar-
ciu Pana Ministra przy-
czyni się do szybkiej re-

alizacj i tych niezwykle
istotnych inwestycji
drogowych. Już w przy-
szłym roku planuje się
w Chomranicach wyko-
nanie 1300 metrów
chodnika przy współ-
udziale Starostwa Po-
wiatowego oraz dal-
szych kilkuset metrów
sfinansowanych ze
środków własnych
gminy Chełmiec.

Nowe chodniki i mosty w Chomranicach

Nowe chodniki i mosty w Chomranicach

1. Przebudowa
drogi gminnej „Potoki”
wraz z budową chodni-
ka w miejscowości Pa-
szyn – 800 tys. zł

2. Budowa drogi
gminnej w miejscowości
Klęczany tzw „droga do
kopalni” - 590 tys. zł

3. Modernizacja
ul.   Słonecznej i ul. Bata-
lionów Chłopskich wraz
z budową kanalizacj i
deszczowej i chodników
w miejscowości Cheł- miec – 1,1 mln zł. A.B.

Wręczenie umowy na drogi gminne
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Zakończyła się przebudowa 3 km drogi Wola

Kurowska – Ubiad
Dnia 14 paździer-

nika 2016 roku nastąpił
odbiór prac budowlany-
ch, wykonywanych
przez firmę Przedsię-
biorstwo Robót Drogo-
wo - Remontowych
w  Nowym Sączu, na
drodze gminnej Wola
Kurowska – Ubiad. Gmi-
nę Chełmiec reprezen-
towali wójt – Bernard
Stawiarski, Dyrektor
ZGKiM – Bogumiła Asz-
klar – Lelito, natomiast
wykonawcę wiceprezes
firmy - Tomasz Woro-
biow. Obecni byli rów-
nież radny gminy - Sta-
nisław Furtak i sołtys
Woli Kurowskiej – Wie-
sława Szczecina.

Gmina Chełmiec na
kompleksową przebu-
dowę tej drogi otrzyma-
ła dotację z Małopol-
skiego Urzędu Woje-
wódzkiego w Krakowie
w ramach „Programu
rozwoju gminnej i po-
wiatowej infrastruktury

drogowej na lata 2016-
2019”. Wartość całkowi-
ta zadania wyniosła 1,5
mln zł z czego 50% to
dotacja z w/w progra-
mu.

W ramach przebu-
dowy wykonano:
• całkowitą wymianę

nawierzchni asfalto-
wej na odcinku 3 km;

• miejscowe poszerze-
nie drogi wraz z wy-

czyszczeniem ro-
wów;

• wykonanie chodnika
– 530 mb;

• wykonanie odwod-
nienia;

• montaż nowego
oznakowania oraz
barierek ochronnych
i kasetonów;

• montaż 2 lamp hy-
brydowych;
Wcześniej gmina

z  tej samej puli otrzy-
mała dofinansowanie
na:
• 2013 - droga „Pod-

chełmie” w Chom-
ranicach

• 2014 - droga „Staro-
wiejska” w Małej Wsi

• 2015 - droga „Cmen-
tarz – Niwy” w
Trzetrzewinie.

A.B.

Odbiór przebudowanej drogi

Nowe chodniki przy drogach krajowych na terenie

gminy Chełmiec
Gmina Chełmiec w

dalszym ciągu realizuje,
nakreślony od początku
urzędowania przez wój-
ta Bernarda Stawiar-
skiego, plan wybudowa-
nia chodników przy
wszystkich swoich dro-
gach - nie tylko gmin-

nych ale i powiatowych
oraz krajowych.

14 września br.
wójt Bernard Stawiarski
wraz z kierownikiem
rejonu GDDKiA Tade-
uszem Pytko oraz wy-
konawcą inwestycji Sta-
nisławem Chryczykiem

właścicielem firmy Es-
bud, przeprowadzili wi-
zję terenową związaną z
odbiorem zrealizowanej
w ostatnim czasie inwe-
stycji budowy chodnika
w miejscowości Biczyce
Dolne, który gmina
Chełmiec wykonała, na-

kładem własnych środ-
ków finansowych. Wy-
budowany odcinek wy-
konany jest od włącze-
nia drogi gminnej bie-
gnącej działką nr 31, do
włączenia drogi powia-
towej nr 1549 K Biczyce
Dolne – Gostwica. In-
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westycja polegała na
przebudowie drogi po-
legającej na budowie
prawostronnego chod-
nika na odcinku o dł.
166,07 m (od km
131+205,93 do km
131+372,00 drogi krajo-
wej nr 28) wraz z posze-
rzeniem jezdni drogi
krajowej , odwodnie-
niem i  murem oporo-
wym oraz przebudową
zjazdu publicznego. In-
westycja zrealizowana
została w  sierpniu br.
nakładem - zgodnie z
porozumieniem zawar-
tym z wójtem Bernar-
dem Stawiarskim - Ge-
neralnej Dyrekcji Dróg
Krajowych i Autostrad.
Koszt inwestycji to
przeszło 700 tysięcy zł.
Jest to ostatni już odci-
nek chodnika, który
zrealizowany został
przez GDDiK przy
współpracy gminy Cheł-
miec na wspomnianej
drodze krajowej . W tej
chwili po zrealizowaniu
już w  całości wniosko-
wanej inwestycji budo-
wy chodnika przy dro-
dze krajowej nr 28, po-
bocza przy tej drodze,
na terenie gminy Cheł-
miec, są już zabezpie-
czone w całości.

Po lewej stronie
Dunajca przy „krajów-
ce” biegnącej przez te-
ren gminy wszystkie
chodniki są już wykona-
ne. W związku z tym
aby zapewnić chodniki
przy niemal każdym od-

cinku drogi krajowej
wójt Bernard Stawiarski
wystąpił w dniu 14 mar-
ca br. z pismem do Ge-
neralnej Dyrekcji Dróg
Krajowych i Autostrad o
realizację dwóch ostat-
nich odcinków chodni-
ków przy drodze krajo-
wej na terenie gminy po
prawej stronie Dunajca
w miejscowościach Pa-
szyn i Piątkowa, a także
o zabezpieczenie środ-
ków finansowych na re-
alizację w/w zadań bu-
dowlanych. Przy drodze
krajowej nr 28 w Paszy-
nie i Piątkowej wystę-
puje bardzo duże natę-
żenie ruchu drogowego
pojazdów, istnieje duże
ryzyko utraty życia i
zdrowia przez pieszych
(głownie dzieci uczęsz-
czających do pobliskich

szkół) korzystających
z  poboczy tej drogi.

Wójt w w/w pi-
śmie poinformował
również, że gmina Cheł-
miec zleciła na swój
koszt projekty chodni-
ków przy drodze krajo-
wej nr 28 w miejscowo-
ściach: Paszyn w kilo-
metrażu 143+820-
143+970 oraz Piątkowa
142+189-143+030.

Dzięki współpracy
gminy Chełmiec z GDD-
KiA i dookreśleniu wa-
runków wspólnej reali-
zacj i w/w przedsię-
wzięć, gmina Chełmiec
niezwłocznie przystąpi-
ła do realizacj i projek-
tów budowlanych.
Na  dzień dzisiejszy za-
kończono już etap pro-
jektowy obu w/w od-
cinków chodników oraz

uzyskano na nie decyzję
pozwolenia na budowę.
Mało tego chodniki
w  miejscowości Paszyn
i  Piątkowa zostały zre-
alizowane.

Pozostało jedynie
około 600 metrów
chodnika w Paszynie, na
które gmina wykonała
projekt budowlany.
Z  informacji pozyska-
nych z GDDKiA wiado-
mo, że po ukończeniu
dokumentacji projekto-
wej , Generalna Dyrekcja
przystąpi do realizacj i
projektu. Pozostałe od-
cinki chodników przy
drogach krajowych
gmina zrealizowała
wraz z GDDKiA w cało-
ści.

A.B.

Wizja terenowa związana z odbiorem inwestycji
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Koncepcja rewitalizacji centrum Chełmca już gotowa
Gmina Chełmiec

przygotowuje się do
uchwalenia Gminnego
Programu Rewitalizacj i.
Program ten wynika
z  wytycznych Ustawy
o  Rewitalizacj i z dnia
9  października 2015 ro-
ku i daje możliwość
gminom do ustanowie-
nia specjalnych obsza-
rów na swoim terenie,
które będą podlegać
procesom tzw. odre-
staurowania. Gmina
Chełmiec w procesie
konsultacj i wybrała
3   takie obszary do rewi-
talizacj i (Chełmiec, Wie-
lopole, Dąbrowa),
na  które ma teraz moż-
liwość pozyskania fun-
duszy europejskich
z  Regionalnego Progra-
mu Operacyjnego na la-
ta 2014 – 2020. Zgodnie
z wytycznymi ustawy,
program rewitalizacj i
może obejmować wy-
łącznie 30% ludności
i  nie więcej niż 20% ob-
szaru gminy.

W związku z tym
gmina opracowała
wstępną koncepcję re-

witalizacj i centrum
Chełmca która ma pole-
gać na:
• budowie centrum

kulturalno – rekre-
acyjnego wraz z am-
fiteatrem na 500
osób;

• budowie obserwato-
rium astronomicz-
nego na dachu bu-
dynku;

• rozbudowie Aqua
Centrum Chełmiec
o  nową część rekre-
acyjną;

• budowie parku ziele-
ni i nowych parkin-

gów.
W miejscowości

Wielopole obszar do re-
witalizacj i pokrywa nie-
dawno pozyskaną
z  Agencji Nieruchomo-
ści Rolnych przez gmi-
nę działkę o powierzch-
ni 3,6 ha. Na działce tej
miałby powstać kom-
pleks rekreacyjno –
sportowy z boiskami
wielofunkcyjnymi i pla-
cem zabaw.

W miejscowości
Dąbrowa obszar rewita-
lizacj i obejmowałby
działkę na której obec-

nie położony jest za-
bytkowy dworek w któ-
rym mieści się oddział
szpitalny. Administrator
tej działki czyli Mało-
polskie Centrum Kultu-
ry SOKÓŁ zamierza wy-
budować duże centrum
kulturalne wraz z mu-
zeum.

Poniżej szkice
z  wstępnej koncepcji
Centrum Kulturalno –
Rekreacyjnego
w  Chełmcu.

A.B.

Szkice wstępnej koncepcji Centrum Kulturalno Rekreacyjnego w Chełmcu

Przedstawiciele zagranicznych samorządów na wizycie

studyjnej w Chełmcu
W dniu

05.10.2016  r. w siedzibie
Urzędu Gminy Chełmiec
odbyło się spotkanie
pomiędzy wójtem gmi-
ny Chełmiec Bernardem
Stawiarskim a delega-

cjami z samorządów
z  terenu Finlandii oraz
przedstawicielami firm
wykonawczych i środo-
wisk naukowych ze
Szwecji i Polski, które
dotyczyło budowanych

w gminie Chełmiec
oczyszczalni ścieków
w  najnowszej obecnie
na świecie nowatorskiej
technologii oczyszcza-
nia. W spotkaniu po
stronie gości udział

wzięli:
1. Mr Pertti Sipola –

miasto Viitasaari,
Finlandia

2. Mr Pasi Makela –
miasto Viitasaari,
Finlandia
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3. Mr Toni Huuskonen
– miasto Viitasaari,
Finlandia

4. Mr Jari Hakala – mia-
sto Vihti, Finlandia

5. Mr Miika Kananen –
firma Kotekman,
Finlandia

6. Mr Jyri Koivisto –
firma Aquazone,
Finlandia

7. Mr Ilari Lignell – fir-
ma Aquazone, Fin-
landia

8. Mr Thomas Soder-
lund – Alfa Laval
Nordic

9. Mr Nicolas Heinen –
Alfa Laval Dyrektor
Techniczny

10. Jacek Pyskło – Alfa
Laval Polska

11. dr inż. Ewa Witkow-
ska – Specjalista
technik membrano-
wych i optymalizacj i
procesów RTC – fir-
ma Hach

12. Dariusz Dachnowicz
– Project & Sales Ma-
nager firma Hach

13. Grzegorz Bohosie-
wicz – firma Hach

14. Stanisław Malinow-
ski – Firma Schwan-
der

15. Ewa Stasiak – Firma
Schwander
Goście wizytowali

wybudowane niedawno,
przy udziale środków
z  funduszy UE, oczysz-
czalnie ścieków w czte-
rech miejscowościach
gminy Chełmiec:
Chełmcu, Wielogłowach,
Małej Wsi oraz Piątko-
wej . Warto dodać, że

cztery nowe oczyszczal-
nie ścieków funkcjonują
w oparciu o najnowszą
obecnie dostępną tech-
nologię oczyszczania
MBR (Membrane Biolo-
gical Reactor). W tej no-
watorskiej technologii
powstaną w niedługim
czasie następne trzy
oczyszczalnie w miej-
scowościach Paszyn, Li-
brantowa i Kunów. Cie-
kawostką jest, że
w  Wielogłowach jest
w  tej chwili największa
oczyszczalnia tego typu
w Europie – większa bu-
duje się obecnie
w  Sztokholmie - a jed-
nocześnie najmniejsza
w Europie – w Piątko-
wej .

Technologia MBR
jest uznawana za naj-
lepszą możliwą techno-
logię oczyszczania ście-
ków (BAT – Best Availa-
ble Technology) w rozu-

mieniu Dyrektywy IPPC
(Integrated Pollution
Prevention and Con-
trol). Technologia ta
pozwala na spełnienie
najbardziej rygory-
stycznych norm doty-
czących ścieków
oczyszczonych, narzu-
conych przez Unię Eu-
ropejską.

Dodatkowo na
przedmiotowych obiek-
tach zastosowane zosta-
ły najnowocześniejsze
automatyczne systemy
sterowania, które po-
zwalają na eksploatację
oczyszczalni w trybie
stałego dozoru bez sta-
łej obsługi.

Zastosowana tech-
nologia MBR wraz
z  systemem sterowania
pozwoliła na:

Minimalizację po-
wierzchni zajętej przez
oczyszczalnię

Znaczne zmniej-

szenie zużycia energii
w  porównaniu do kla-
sycznych oczyszczalni
ścieków

Brak emisj i zapa-
chów, poprzez zastoso-
wany system dezodo-
ryzacji i hermetyzacji
obiektu

Brak emisj i hałasu
w związku z umiesz-
czeniem wszystkich
urządzeń emitujących
hałas w budynku.

Dotychczasowa
współpraca z wyko-
nawcą w/w inwestycji
Firmą Schwander wy-
wodzącą się z Sądec-
czyzny jest wręcz wzo-
rowa i od kilku już lat
przebiega bez żadnych
problemów. Gmina
Chełmiec może liczyć
na pomoc w bieżącym
zarządzaniu swoimi
oczyszczalniami.

M.B.

Przedstawiciele zagranicznych samorządów na wizycie studyjnej w Chełmcu
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W dniu 6 grudnia
2016 roku, minęło do-
kładnie 10 lat od mo-
mentu, kiedy Bernard
Stawiarski został wy-
brany wójtem gminy
Chełmic. To już trzecia
kadencja. Cały ten okres
był pod dyktando cią-
głego rozwoju gminy,
wielkiego bumu inwe-
stycyjnego, którego
można śmiało nazwać
„Cudem nad Dunaj-
cem”. Na uroczystej se-
sj i wójt podsumował 10
lat swojej służby na
rzecz mieszkańców
gminy, przedstawiając
prezentację zawierająca
największe dokonania.
Przewodniczący Rady
Gminy Chełmiec po-
dziękował wójtowi za
lata wytężonej pracy
i  pogratulował sukcesu
jaki gmina osiągnęła
oraz wręczył z tej okazji
wójtowi kwiaty i drobny
upominek.

Rozmawiamy
z  wójtem na temat tych
ostatnich 10 lat pracy:

Jak Pan ocenia roz-
wój gminy w ostatnich
latach?

Zabiegam o zrów-
noważony rozwój spo-
łeczno-ekonomiczny
całej gminy – stąd też
wielka skala zrealizowa-
nych inwestycji, w ciągu
ostatnich 10 lat - wyda-
na kwota przekracza

300 mln zł. Budżet gmi-
ny przez te lata wyniósł
blisko 1 mld zł, co jest
ogromną kwotą, którą
udało się wydać na róż-
ne zadania. Gmina po-
nadto stawia na rozwój
przedsiębiorców i z tą
myślą od 2016 roku zo-
stały obniżone podatki:

od środków transporto-
wych i od nieruchomo-
ści. Pod tym wzgledem
gmina jest najtańsza
w  regionie. Dużym atu-
tem jest bardzo dobrze
rozwinięta infrastruk-
tura drogowa w tym po-
łączenie z drogami kra-
jowymi nr 75 i 28 oraz

sieć wodociągowo-ka-
nalizacyjna. W gminie
Chełmiec w ciągu
ostatnich dwóch lat
zmodernizowano i wy-
budowano cztery
oczyszczalnie ścieków.
To w połączeniu z moż-
liwością szybkiej punk-
towej zmiany planu za-

10 lat pełnienia przez Bernarda Stawiarskiego

funkcji wójta gminy Chełmiec

1 0 lecie pełnienia funkcji wójta przez Bernarda Stawiarskiego
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gospodarowania prze-
strzennego daje możli-
wość przedsiębiorcom
do inwestowania
w  atrakcyjnym miejscu.
Przykładem firm pręż-
nie i dynamicznie roz-
wijających się i inwe-
stujących na terenie
gminy Chełmiec jest fir-
ma Wiśniowski – produ-
cent bram, drzwi i ogro-
dzeń, Zakłady mięsne
Szubryt, KSS Klęczany –
kopalnia surowców ska-
lanych – producent kru-
szywa drogowego.

Czy kopalnia
w  Klęczanach, która jest
własnością gminy ma
swój udział w sukcesie
ostatnich lat?

W KSS Klęczany
udało się zmienić styl
zarzadzania na typowo
biznesowy, co przynio-
sło gminie same wy-
mierne korzyści. Przez
10 lat do kasy gminy
wpłynęło blisko 47 mln
zł dochodu. Kopalnia
w  tym czasie ciągle się
rozwijała, inwestowała
w maszyny oraz pra-
cowników. Ponadto szu-
kała innych źródeł
przychodów stąd też in-
westycja w odnawialne
źródła energii a dokład-
niej w farmę fotowolta-
iczną o mocy 1 MW.

Ile się udało pozy-
skać dotacji na realiza-
cję inwestycji w gminie?

Przez ostatnie lata
udało się pozyskać do-
tacje na kwotę ponad
120 mln zł dzięki czemu

było możliwe zrealizo-
wanie inwestycji za
kwotę blisko 230 mln zł.
To pokazuje bardzo wy-
soką skuteczność gminy
w pozyskiwaniu środ-
ków finansowych, bez
nich nie dałoby się wie-
lu zadań inwestycyj-
nych zrealizować szcze-
gólnie tych z zakresu
gospodarki wodno-
ściekowej .

Jaka była najważ-
niejsza inwestycja, jaką
udało się Panu zrealizo-
wać?

Inwestycji zreali-
zowanych w przeciągu
ostatnich 10 lat jest na
kwotę ponad 300 mln zł.
Jest ich bardzo dużo
i  nie można skupiać się
tylko i wyłącznie na
jednej , poza tym każda
zrealizowana i realizo-
wana inwestycja jest
przemyślana i ważna
dla mieszkańców gminy.
Oprócz inwestycji klu-
czowych – strategicz-
nych gmina realizowała
dużo inwestycji oraz
inicjatyw drobniejszych
takich, które w życiu
codziennym interesują
mieszkańców, ponieważ
dotyczą one problemów
życia codziennego.
Udało się wspólnie ze
Starostwem Powiato-
wym w Nowym Sączu
wybudować chodniki
w  miejscowości Chom-
ranice w ciągu drogi po-
wiatowej co również
jest zasługą posła i wi-
ceministra finansów

Wiesława Janczyka.
Dzięki dobrej współpra-
cy ze Starostwem do
2018 roku uda się wy-
budować pozostałe

chodniki w Dolinie
Smolnika tworząc ciąg
od Chomranic aż do
Chełmca.
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chody w górę – czy to
możliwe?

Okazuje się, że
w  przypadku gminy
Chełmiec jest nie tylko

możliwe, ale nawet już
zrealizowane.

Samorząd gminy
Chełmiec wbrew ten-
dencjom panującym
w  innych samorządach

zdecydował się na obni-
żenie stawek podatko-
wych od nieruchomości
i transportu do najniż-
szych w regionie, stając
się bardziej konkuren-
cyjnym dla przedsię-
biorców w kwestii loko-
wania swoich inwesty-
cj i.

Od 2011 roku sytu-
acja gminy Chełmiec
pod względem dochodu
z roku na rok systema-
tycznie poprawia się:
w  2012 roku gmina była
na 10 miejscu, w 2013
roku na 9 miejscu,
w  2014 roku na 7 miej-
scu a w 2015 roku już na
2 miejscu tuż za mia-
stem Nowy Sącz, które
zajęło pierwsze miejsce.
W 2015 roku dochód na
jednego mieszkańca
w  gminie Chełmiec wy-
niósł 4  991 zł, co w po-
równaniu z rokiem 2011
daje wzrost o 57 % i jest
o blisko 30 % wyższy od
do średniego dochodu
w powiecie nowosądec-
kim za 2015 roku.

Największe wy-
zwanie, z jakim musi się
Pan w najbliższym cza-
sie zmierzyć w gminie?

Niewątpliwie naj-
ważniejszym wyzwa-
niem dla samorządu
jest budowa dwóch po-
łączeń drogowych ob-
wodnic Chełmca. W tym
wypadku konieczne jest
współdziałanie z Gene-
ralną Dyrekcją Dróg
i  Autostrad w Krakowie
jak i innymi samorząda-
mi oraz wsparcie środ-

ków unijnych.
Jedna z obwodnic

ma być realizowana
przez Generalną Dyrek-
cję Dróg Krajowych
i  Autostrad w Krakowie
jako połączenie obwod-
nicy Północnej od ronda
im. ks. Prof. Bolesława
Kumora w Chełmcu
z  obwodnicą zachodnią
tj . z rondem im. s. Cze-
sławy Lorek w Biczy-
cach Dolnych. Wartość
inwestycji to ponad
20  mln zł. W celu uła-
twienia realizacj i tej in-
westycji gmina wybu-
duje w Chełmcu nowy
przebieg ul. Węgrzynek
za około 2 mln zł.

Druga z obwodnic
to obwodnica wzdłuż
wałów rzeki Dunajec,
począwszy od miejsco-
wości Brzezna aż do
ul.   Jagodowej w Nowym
Sączu i spięcia z ob-
wodnicą Północną. Ta
droga uporządkuje ruch
kołowy nie tylko
w  gminie Chełmiec ale
i  w Nowym Sączu. Gmi-
na posiada gotowe de-
cyzje środowiskowe
i  stara się o unijne pie-
niądze na jej realizację.
Wartość inwestycji
ok  60 mln zł.

Poza tymi strate-
gicznymi inwestycjami
drogowymi gmina ma
plany inwestycyjne na
kwotę około 85 mln zł
w  ciągu najbliższych
dwóch lat.

Zadłużenie – czy
gmina ma z tym pro-
blem?
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Gmina Chełmiec
nie ma problemów z za-
dłużaniem się i bieżą-
cym regulowaniem zo-
bowiązań tak jak inne
samorządy. Mimo licz-
nych zrealizowanych
i  realizowanych inwe-
stycji, zadłużenie gminy
wynosi w granicach
15  mln zł, co przy bu-
dżecie blisko 140 mln zł
- nie jest wysokie i wy-
nosi niecałe 11%. Na
uwagę zasługuje fakt, iż
obejmując urząd wójta
w 2006 roku zastałem
gminę zadłużoną na
kwotę 16,5 mln zł przy
budżecie na poziomie
50 mln zł co stanowiło
32%. Przez te blisko
10  lat urzędowania nie
zwiększyłem zadłuże-
nia, które jest nawet
niższe, a budżet gminy
wzrósł prawie trzykrot-
nie. Trzeba przy tym
powiedzieć, że dzięki
zrealizowanym inwe-
stycjom majątek gminy
w ostatnich dwóch la-
tach wzbogacił się o kil-
kadziesiąt milionów
złotych z tytułu m.in.
wybudowania oczysz-
czalni ścieków, sieci ka-
nalizacj i, Aqua Centrum
Chełmiec, placów za-
baw, dróg i innych in-
westycji. Przez ostatnie
10 lat pełnienia funkcji
wójta majątek gminy
wzbogacił się o kilkaset
milionów zł.

Jak przebiegała
współpraca z radą gmi-
ny?

Współpraca z Radą
Gminy Chełmiec obec-
nie przebiega bez więk-
szych zakłóceń. Począ-
tek kadencji na to nie
wskazywał, wręcz prze-
ciwnie. Przykładem była
decyzja Rady Gminy,
a  dokładniej radnych
z  opozycyjnych klubów,
o zablokowaniu prze-
kształcenia Chełmca
w  miasto. Z perspekty-
wy czasu decyzja ta
okazała się wielkim błę-
dem, gdyż samorząd
stracił możliwość pozy-
skania znacznych środ-
ków unijnych przezna-
czonych tylko dla miast.
W poprzednich dwóch
kadencjach też bywało
różnie. Uważam
że  w  radzie nie powinno
mieć miejsca na polity-
kowanie i patrzenie kto
z jakiego komitetu star-
tował. Radni powinni
pracować wspólnie naj-
lepiej jak tylko potrafią
i współdziałać z wójtem
na rzecz mieszkańców
gminy.

I na koniec jak
gmina wypada w ran-
kingach?

Sukcesy ostatnich
lat bez wątpienia do-
strzegane są w Polsce.
Gmina pięciokrotnie
z  rzędu zdobywała
pierwsze miejsce w Pol-
sce w rankingu organi-
zowanym przez Zwią-
zek Powiatów Polskich
w kategorii „Najlepsza
gmina wiejska”, oraz
bardzo wysoko bo na

trzecim miejscu w skali
kraju notowana jest w
rankingu energii odna-
wialnej .

W kategorii naj-
tańszy Urząd jesteśmy
w województwie mało-

polskim na pierwszym
miejscu w rankingu or-
ganizowanym przez
Małopolski Instytut Sa-
morządu Terytorialnego
i Administracj i. A.B.
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W dniu 5 września,
podczas sesj i Rady Gmi-
ny Chełmiec, radni pod-
jęli ważne rozstrzygnię-
cia dla bieżącego i przy-
szłego funkcjonowania
gminy Chełmiec.

Jednym z nich było
podjęcie uchwały
w  sprawie pozytywnej
opinii dotyczącej nada-
nia miejscowości Cheł-
miec statusu miasta. To
było już drugie podej-
ście po nieudanej próbie
w 2014 roku, ale tym ra-

zem skuteczne. Na
dwudziestu radnych
głosujących 12 głosowa-
ło za, 7 było przeciw
i  radny Jan Mróz
wstrzymał się od głosu.
Podjęcie tej uchwały
umożliwi gminie złoże-
nie wniosku do Rady
Ministrów w sprawie
zmiany statusu miejsco-
wości Chełmiec.

Rada gminy Cheł-
miec jednogłośnie pod-
jęła bardzo ważną
uchwałę dla przyszłości

firmy Wiśniowski, a do-
tyczącą wyrażenia zgo-
dy na ustanowienie
specjalnej strefy ekono-
micznej w Wielogłowa-
ch, na gruntach należą-
cych do firmy Wiśniow-
ski w ramach Krakow-
skiego Parku Technolo-
gicznego. Na sesj i obec-
ny był Dyrektor z firmy
Wiśniowski Pan Wie-
sław Pióro, który po-
krótce przekazał rad-
nym informacje o pla-
nach rozwojowych fir-

my. Obszar na którym
ulokowana będzie strefa
ekonomiczna w ramach
Krakowskiego Parku
Technologicznego do-
tyczy 27 ha gruntu, na
których planowane są
inwestycje za blisko 150
mln zł i nowe miejsca
pracy, m.in. budowa
nowych hal produkcyj-
nych na 7 ha.

A.B.

Zielone świtało dla utworzenia miasta Chełmiec oraz

specjalnej strefy ekonomicznej dla firmyWiśniowski

W dniach 14 –
18  listopada 2016 r. wójt
gminy Chełmiec Ber-
nard Stawiarski oraz za-
stępca wójta Artur Bo-
chenek uczestniczyli, na
zaproszenie Krakow-
skiego Parku Technolo-
gicznego, w bezpłat-
nym, dofinasowanym
z  funduszy Unii Euro-
pejskiej wyjeździe szko-
leniowym w Berlinie.
Tematyka szkolenia
związana była z przy-
ciąganiem bezpośred-
nich inwestycji zagra-
nicznych do Małopolski.
Szkolenie skierowane
było do gmin, w których
albo działają już strefy
ekonomiczne, albo jak
w przypadku gminy
Chełmiec – zostaną one
dopiero uruchomione.

Dla przypomnienia
gmina Chełmiec prze-
szła etap oceny wniosku
o dofinasowanie na Fo-
rum Subregionu Sądec-
kiego, odnośnie budowy
nowej strefy ekono-
micznej na terenie gmi-

ny Chełmiec (w wyso-
kości 10 milionów zło-
tych). Gmina chce bu-
dować strefę we współ-
pracy m.in. ze znaną
firmą z terenu gminy –
Wiśniowski. Właściciel
tej firmy już w tej chwili

deklaruje rozbudowę
swojego przedsiębior-
stwa oraz zatrudnienie
nowych pracowników.

Szkolenie, które
prowadziła Katharina
Arnold Rokita obejmo-
wało m.in.: przegląd

Strefa ekonomiczna w gminie Chełmiec

– wizyta w Berlinie

Wizyta szkoleniowa w Berlinie w sprawie strefy ekonomicznej
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Od kilku lat syste-
matycznie wzrasta
udział gminy Chełmiec
w podatku PIT. W bu-
dżecie gminy na 2017

rok, wg danych pocho-
dzących z Ministerstwa
Finansów, wpływy z PIT
czyli podatku dochodo-
wego od osób fizyczny-

ch, mają wynieść ok.
19,5 mln zł tj . jest blisko
3 mln zł więcej niż w
2016 roku i aż o blisko 7
mln zł więcej , niż w

2014 roku. Udział gminy
Chełmiec w PIT w latach
2014-2017 przedstawia
się następująco:

Dynamiczny wzrost udziału gminy Chełmiec w podatku PIT

Wg danych Ministerstwa Finansów rośnie także udział wszystkich gmin w podatku PIT
co  przedstawia poniższa tabela:

Jednak biorąc pod uwagę udział oraz dynamikę, udział gminy Chełmiec w poatku PIT rośnie
szybciej niż udział innych gmin. Tendencje wzrostu udziału gminy oraz wszystkich gmin w PIT w latach
2014-2017 prezentuje poniższa tabela.

Jak widać z tabeli
powyżej , udział gminy
w PIT rósł z roku na rok
w stopniu dwucyfrowy-
m, tak aby w 2017 roku
w porównaniu do roku
2014 osiągnąć wzrost
o  blisko 60%, co jest wy-
nikiem zdecydowanie
lepszym niż w przypad-
ku wzrostu wszystkich
gmin, który wyniósł

niecałe 27%.
Przyczyn tak do-

brych wyników gminy
Chełmiec z pewnością
jest wiele m.in. jest wię-
cej miejsc pracy, są
większe zarobki osób
zamieszkujących gminę,
rośnie liczba mieszkań-
ców gminy Chełmiec
i  to nie tylko z powodu
przyrostu naturalnego

ale i w wyniku napływu
osób zmieniających
miejsce zamieszkania z
powodu niskich podat-
ków, bardzo dobrze roz-
winiętej infrastruktury
(woda, kanalizacja, dro-
gi), dużej liczby obiek-
tów sportowo-rekre-
acyjnych w tym hale,
sale sportowe, basen,
lodowisko, orliki, place

zabaw, siłownie ze-
wnętrzne, bardzo do-
brze rozwiniętej sieci
szkół. Nie bez znaczenia
jest również szybka
procedura zmiany pla-
nu zagospodarowania
przestrzennego i zmia-
na przeznaczenia dział-
ki na cele zabudowy
jednorodzinnej czy pod
działalność komercyjną.

trendów i analizę po-
równawczą Agencji
Rozwoju w różnych kra-
jach, rolę zewnętrznych
narzędzi i kanałów ko-
munikacji oraz promo-
cji, metody przyciąga-
nia bezpośrednich in-
westycji zagranicznych
oraz wiążące się z tym
wyzwania, czynniki de-
cydujące o decyzjach
inwestycyjnych przed-

siębiorstw czy proces
podejmowania decyzji
inwestycyjnych przed-
siębiorstw oraz lokali-
zacj i inwestycji. Szkole-
nie odbywało się w Am-
basadzie Rzeczypospo-
litej Polskiej Wydział
Promocji Handlu i In-
westycji.

Oprócz tego orga-
nizatorzy przewidzieli
również szkolenia prak-

tyczne, tj .: wizyta na
budowanym lotnisku
SCHÖNEFELD FLUGHA-
FEN oraz w GTAI Ger-
many Trade and Invest
GmbH.

Organizatorzy
omawianego wyjazdu
poprosili o przygotowa-
nie również materiałów
informacyjnych na te-
mat instytucji/gminy,
którą się reprezentuje.

W związku z czym
w  trakcie w/w szkoleń
omawiana była również
prezentacja przygoto-
wana przez gminę
Chełmiec, dotycząca
ogromnych osiągnieć
gminy Chełmiec
w  kwestiach inwesty-
cyjnych i gospodar-
czych w ciągu ostatniej
dekady.

A.B.
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Podatki w dół a do-
chody w górę – czy to
możliwe? Okazuje się,
że w przypadku gminy
Chełmiec jest nie tylko
możliwe.

W 2011 roku do-
chód gminy w przeli-
czeniu na jednego
mieszkańca kształtował
się na poziomie 3 175 zł
co plasowało gminę na
14 miejscu wśród
18  gmin i miast w po-
wiecie nowosądeckim.
Średni dochód w tym
czasie w powiecie no-
wosądeckim wynosił
3   448 zł a najwyższy do-

chód miała gmina wiej-
sko-miejska Krynica
Zdrój 5 297 zł na jedne-
go mieszkańca.

Od 2011 roku sytu-
acja gminy Chełmiec
pod względem dochodu
z roku na rok systema-
tycznie poprawiała się:
w 2012 roku gmina była
na 10 miejscu, w 2013
roku na 9 miejscu,
w  2014 roku na 7 miej-
scu a w 2015 roku już na
2 miejscu tuż za mia-
stem Nowy Sącz które
zajęło pierwsze miejsce.
W 2015 roku dochód na
jednego mieszkańca

w  gminie Chełmiec wy-
niósł 4 991 zł co w po-
równaniu z rokiem 2011
daje wzrost o 57 % i jest
o blisko 30 % wyższy od
średniego dochodu
w  powiecie nowosądec-
kim za 2015 roku.

Osiągane przez
gminę Chełmiec coraz
lepsze wyniki pod
względem dochodowo-
ści są wynikiem efek-
tywnego zarządzania
majątkiem gminy oraz
skutecznego pozyski-
wania dotacji unijnych
i  krajowych i nie mają
nic wspólnego z pod-

wyższaniem wysokości
podatków w gminie.

Samorząd gminy
Chełmiec wbrew ten-
dencjom panującym
w  innych samorządach
zdecydował się nawet
na obniżenie stawek
podatkowych od nieru-
chomości i transportu
do najniższych w regio-
nie stając się bardziej
konkurencyjnym dla
przedsiębiorców do lo-
kowania swoich inwe-
stycji.

A.B.

Podatki w dół a dochody w górę – czy to możliwe?

Tabela wysokość dochodu na jednego mieszkańca w latach 201 1 – 201 5 – dane wg GUS
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We wrześniu b.r.
odbyły się zebrania
wiejskie,   na których to
mieszkańcy 27 sołectw
gminy Chełmiec zdecy-
dowali o przeznaczeniu
i podziale funduszu so-
łeckiego na rok 2017.
Fundusz sołecki jest
w  całości do dyspozycji
mieszkańców, krótko
mówiąc jest to coś po-
dobnego do budżetu
obywatelskiego, gdzie
mieszkańcy decydują
o  celu jaki zostanie zre-
alizowany.

Fundusz Sołecki-
są to pieniądze w bu-
dżecie gminy zagwaran-
towane  dla  sołectwa na
wykonanie przedsię-
wzięć służących popra-
wie warunków życia
mieszkańców.

W budżecie gminy
Chełmiec na rok 2017
na realizację zadań
w  ramach funduszu so-
łeckiego zaplanowano
kwotę blisko 1 mln zł.
Od 2009 roku kiedy po
raz pierwszy gmina

przystąpiła do realizacj i
funduszu sołeckiego
systematycznie rośnie
kwota środków prze-
znaczanych na ten cel,
co prezentuje poniższa
tabela nr 1 oraz wykres
nr 1.

Gmina Chełmiec
była jedną z pierwszych
w powiecie, która zasto-
sowała tę formę finan-
sowania. Fundusze,
wprowadzone w 2009
roku, działają już w 27,5
tys. sołectw. Korzysta
z  nich w sumie 11 mln
osób. Umożliwiają to
uchwały podjęte przez
samorządy 68,87 pro-
cent polskich gmin,
w  których funkcjonują
sołectwa. W pewnym
uproszczeniu, fundusz
sołecki to odpowiednik
budżetu obywatelskiego
w miastach, z tą różni-
cą, że fundusze sołeckie
są dofinansowane z bu-
dżetu państwa.

W pierwszych la-
tach funkcjonowania
funduszy sołeckich

zwroty te wynosiły 10,
20 lub 30 procent i były
przekazywane w zależ-
ności od zamożności
gminy. Teraz, po zmia-
nie ustawy przyjętej w
2014 roku, zwroty te
wynoszą 20, 30 lub 40
procent.

Gmina Chełmiec

uzyskała dofinansowa-
nie w latach 2011-2016
z  budżetu państwa do
funduszu sołeckiego
w  wysokości 760  000 zł
co prezentuje w po-
szczególnych latach ta-
bela nr 2 oraz wykres
nr  2.

Fundusz Sołecki – Budżet Obywatelski aktywizujący
społeczeństwo w gminie Chełmiec - blisko 1 mln zł w

budżecie na 2017 rok

Tabela 1

Wykres 2

Wykres 1

Tabela 2
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Dnia 12 grudnia
2016 roku w Krakowie
odbyło się uroczyste Fo-
rum Wójtów, Burmi-
strzów i Prezydentów
Małopolski. Forum zo-
stało zorganizowane
przez Małopolski Insty-
tut Samorządu Teryto-
rialnego i Administracj i
z okazji podsumowania
oraz prezentacji naj-
nowszego rankingu
Gmin Małopolski 2016.
W ramach tego rankin-
gu pierwsze miejsce w
kategorii Lider Powiatu
Nowosądeckiego zdoby-
ła gmina Chełmiec. Na-
grodę z rąk Jacka Krupy
- Marszałka Wojewódz-
twa Małopolskiego ode-
brał Bernard Stawiarski
– wójt gminy Chełmiec.

Ideą Rankingu
Gmin Małopolski orga-
nizowanego przez Ma-
łopolski Instytut Samo-
rządu Terytorialnego i
Administracj i jest wyło-
nienie i promowanie
gmin wyróżniających
się pod względem roz-
woju społeczno-gospo-
darczego w Małopolsce.
Wyniki Rankingu oparte
są o dane statystyki pu-
blicznej zebrane przez
Urząd Statystyczny
w  Krakowie. Ocenie
poddawane są wszystkie
gminy Województwa
Małopolskiego z wyłą-
czeniem miast na pra-
wach powiatu: Krakowa,
Nowego Sącza i Tarno-
wa. Ranking tworzony

jest na podstawie
12  wskaźników które
są  mierzalne i spraw-
dzalne w Głównym
Urzędzie Statystycz-
nym.

Lista wskaźników,
których wartości mie-
rzone są na poziomie
gminy:
1. Średnioroczne do-

chody własne bu-
dżetów gmin na
1  mieszkańca
(od  2013 r.)

2. Średnioroczne wy-
datki majątkowe in-
westycyjne budże-
tów gmin na
1  mieszkańca
(od  2013 r.)

3. Średnioroczny
wskaźnik zadłużenia
budżetów gmin
(od  2013 r.)

4. Wydatki bieżące bu-
dżetów gmin na ad-
ministrację publicz-
ną na 1 mieszkańca

5. Średnioroczne środ-
ki z Unii Europej-
skiej i innych źródeł
niepodlegające
zwrotowi na finan-
sowanie programów
i projektów unijnych
stanowiące dochód
budżetów gmin na
1  mieszkańca (od
2013r.)

6. Liczba podmiotów
gospodarczych zare-
jestrowanych w RE-
GON na 1000 ludno-
ści

7. Wyniki sprawdzia-
nów w szóstej klasie
szkoły podstawowej
oraz egzaminów
gimnazjalnych

8. Odsetek dzieci obję-
tych opieką w żłob-
kach i klubach dzie-
cięcych

9. Odsetek dzieci obję-
tych wychowaniem
przedszkolnym
w  wieku 3-5 lat

10. Saldo migracji na
1000 ludności

11. Wydatki na kulturę i
ochronę dziedzictwa
narodowego (z wy-
łączeniem wydatków
majątkowych inwe-
stycyjnych) na
1  mieszkańca

12. Udział środków
przekazanych orga-
nizacjom pozarzą-
dowym i innym
podmiotom prowa-
dzącym działalność
pożytku publicznego
w wydatkach gminy
ogółem.
Jeden z wskaźni-

ków znacząco wpłyną
na wysoką pozycję
gminy. Chodzi o wskaź-
nik wydatków bieżą-
cych budżetów gmin na
administrację publiczną
na 1 mieszkańca, czyli
ile wydaje na swoją ad-
ministrację, bieżące
funkcjonowanie urzędu

Gmina Chełmiec – Lider Powiatu Nowosądeckiego 2016

Wręczenie dylomu i statuetki dla Gminy Chełmiec
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i wynagrodzenia urzęd-
ników,

Jak wskazuje MI-
STiA gmina Chełmiec w
latach 2013 – 2015 wy-
dała na administrację
najmniej środków fi-
nansowych w porów-
nianiu z innymi smo-
rzadami. Gmina Cheł-
miec rocznie w przeli-
czeniu na mieszkańca
wydaje 146,03 zł na ad-
ministrację.

Komentarz wójta
gminy Chełmiec - „W

momencie gdy po raz

pierwszy zostałem wójtem

w urzędzie pracowały 62

osoby. W ciągu minionych

10 lat zatrudnienie wzrosło

o 9 osób i teraz w urzędzie

pracuje 71 osób. Wzrost za-

trudnienia wynika w głow-

nej mierze z realizacji in-

westycji finansowanych

ze  środków unijnych. Przez

ten czas samorządom

gminnym przybyło też

wiele nowych obowiązków,

ale uważam, że nowe obo-

wiązki nie zawsze ozna-

czają automatyczny przy-

rost zatrudnienia, czy ko-

nieczność tworzenia no-

wych wydziałów. Ja wyma-

gam od urzędników przede

wszystkim pracowitości i

kreatywności."

M.B.

Dnia 21 paździer-
nika 2017 roku, w Staro-
stwie Powiatowym w
Nowym Sączu, odbyło
się uroczyste wręczenie
dyplomów w ramach
projektu „Aktywne Kar-
packie NGO – Federacja
Karpackich NGO”. Pro-
jekt ten prowadziła
Fundacja Collegium
Progressus, a założenia-
mi projektu było udzie-
lanie wsparcie NGO po-
przez szkolenia i do-
radztwo, oraz wybranie
najlepiej działających
organizacji pozarządo-
wych na terenie woje-
wództwa małopolskiego
i wybranie samorządu
najbardziej wspierają-
cego NGO w 2016 roku.

Miło jest nam po-
informować, że nagrodę
w postaci dyplomu

i  statuetki w tej ostat-
niej kategorii zdobyła
gmina Chełmiec. W uza-
sadnieniu prezes Fun-
dacji Collegium Pro-
gressus – Piotr Oracz
stwierdził, że gmina
Chełmiec w 2016 roku
wspierała wiele organi-

zacj i pozarządowych na
swoim terenie poprzez
udzielanie dotacji z bu-
dżetu gminy, udzielała
również darmowego
wsparcia lokalowego
oraz  uczestniczyła jako
partner w projektach
realizowanych przez

organizacje z funduszy
unijnych.

Pan Oracz, zazna-
czył również, że żadna
z  gmin województwa
małopolskiego nie od-
notowała tak znaczące-
go wzrostu ilości orga-
nizacji pozarządowych.

Gmina Chełmiec - przyjazna organizacjom pozarządowym.

Wręczenie dylomu i statuetki dla Gminy Chełmiec
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Podał dane statystyczne
z GUS z których wyni-
kało, że w 2007 roku na
ternie gminy Chełmiec
było tylko 17 organiza-
cj i, natomiast w 2015

roku ich liczba podmio-
tów przekroczyła 50.

Nagrodę z rąk An-
toniego Koszyka - wice-
starosty nowosądeckie-
go i Piotra Oracza – Pre-

zesa Fundacji Collegium
Progressus odebrał wójt
gminy – Bernard Sta-
wiarski. Wójt podkreślił
że gmina w ciągu ostat-
nich 8 lat przeznaczyła

z własnego budżetu po-
nad 2,5 mln zł na
wsparcie trzeciego sek-
tora. M.B.

Ślubowanie pierwszoklasistów w gminie Chełmiec
Dnia 14 paździer-

nika br. odbyło się uro-
czyste ślubowanie
uczniów klas pierw-
szych w Zespole Szkół
w  Świniarsku oraz Ze-
spole Szkół w Chełmcu.
W  uroczystości wzięli
udział: dyrektorzy
szkół, przewodniczący
Rady Rodziców, licznie
zgromadzeni rodzice,
dziadkowie i rodzeń-
stwo pierwszoklasistów
a także zaproszeni na tę
okoliczność goście m.in.
wójt gminy Chełmiec
Bernard Stawiarski, po-
seł na Sejm RP Józef Le-
śniak, Przewodniczący
Komisj i Oświaty, Kultu-
ry, Zdrowia, Sportu, Tu-
rystyki i Opieki Społecz-
nej Pan Andrzej Tyrkiel.
Wójt w swoim przemó-
wieniu do dzieci wspo-
mniał, jak wyglądał jego
pierwszy dzień w szko-
le. Mówiono mu wów-
czas, że skończył się
czas zabawy, a nastał
czas nauki, samodyscy-

pliny, jednak z perspek-
tywy czasu nie wygląda
to tak strasznie i że
z  miłą chęcią przeżyłby
to jeszcze raz, bo to naj-
wspanialsze chwile ży-
cia. Życzył dzieciom sa-
mych sukcesów w na-
uce, bo to w ich rękach
spoczywa przyszłość
gminy Chełmiec. Po-
nadto wójt kilka słów
skierował do wszystkich
nauczycieli i obsługi

szkoły z racji przypada-
jącego ich święta, ży-
cząc im zadowolenia
z  owoców ich pracy.

Najważniejszym
punktem uroczystości
w obu szkołach było
złożenie przysięgi przez
pierwszoklasistów.
Przyrzeczenie złożone
na sztandar szkoły ofi-
cjalnie zakończyło
okres próby i przypie-
czętowało przynależ-

ność uczniów klas
pierwszych do poszcze-
gólnej szkoły Na pa-
miątkę tego doniosłego
wydarzenia dzieci
otrzymały dyplomy
i  legitymacje uczniow-
skie, a także słodkości.
Jesteśmy przekonani, że
ten dzień na długo po-
zostanie w pamięci
uczniów. R.P.

Ślubowanie Pierwszoklasistów.

Akcja „Odblaskowa Szkoła”
12 października br.

cała społeczność Szkoły
Podstawowej w Rdzio-
stowie udała się na hap-
pening w ramach akcji
„Odblaskowa Szkoła”.

Trasa imprezy prowa-
dziła od Urzędu Staro-
stwa Powiatowego
w  Nowym Sączu aż do
Miasteczka Ruchu Dro-
gowego i rolkowiska

w  Chełmcu.
Uczniom i nauczy-

cielom przyświecał je-
den cel – zachęcić jak
najwięcej ludzi do no-
szenia odblasków i pro-

pagować bezpieczeń-
stwo w ruchu drogo-
wym. Na ręce Andrzeja
Zarycha Dyrektor Biura
Promocji, Turystyki
i  Współpracy z Zagra-
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nicą Starostwa Powiato-
wego w Nowym Sączu ,
dzieci wręczyły własno-
ręcznie napisaną pety-
cję, w której poprosiły o
budowę chodników w
Rdziostowie.

Następnie wszyscy
ubrani w odblaskowe
stroje, z transparenta-
mi, apelami do pieszych
i kierowców wyruszyli
w dalszą drogę. Napo-
tkanych przechodniów
pytali, czy mają przy so-
bie coś odblaskowego.
Jeśli pytany posiadał ta-
ki element nagrodzony
zostawał zdrowym jabł-
kiem, a jeśli nie w pre-
zencie otrzymywał od-
blask i przestrogę, by go
nosić, bo niejednokrot-
nie ratuje życie.

Podczas gdy
uczniowie z klas IV – VI
wraz ze swoimi wycho-
wawcami wędrowali uli-
cą Krakowską, dzieci z
klas 0 – III pojechały do

Firmy Wiśniowski w
Wielogłowach, gdzie
uczestniczyły w poga-
dance o bezpieczeń-
stwie ruchu drogowego
z udziałem suczki Bessi.
Do zatrudnionych tam
kierowców skierowały
apel o ostrożną jazdę.

O godzinie 14.00
grupa starsza i młodsza
spotkała się pod Urzę-
dem Gminy w Chełmcu,
by o odblaskach poroz-

mawiać także z pracują-
cymi tam urzędnikami.
Do wójta Bernarda Sta-
wiarskiego uczniowie
skierowali także petycję
o budowę chodników w
Rdziostowie, a później
zaprosili go do wspól-
nego przejścia na rolko-
wisko, gdzie podsumo-
wano dotychczasowe
działania podjęte w ra-
mach akcji „Odblaskowa
Szkoła” i rozstrzygnięto

przeprowadzone kon-
kursy. Ostatnim ele-
mentem podkreślają-
cym współdziałanie
różnych środowisk i in-
stytucji w dbaniu o sze-
roko pojęte bezpie-
czeństwo, było wy-
puszczenie w powietrze
odblaskowych baloni-
ków.

A.B.

Odblaskowa szkoła

Miss Polski odwiedziła gminę Chełmiec
Do niecodziennego

spotkania doszło w dniu
28 listopada 2016r. w
Szkole Podstawowej w
Januszowej . Na zapro-
szenie dyrekcji oraz
uczniów szkołę odwie-
dziła Miss Polski 2015
Magdalena Bieńkowska.
Podczas spotkania Pani
Magdalena opowiedzia-
ła o swojej drodze jaką
przeszła, aby zdobyć za-
szczytny tytuł Miss Pol-
ski 2015 oraz odpowia-
dała na serię pytań kie-

rowanych od uczniów
szkoły. Najmłodsi pytali
o ulubiony kolor, potra-
wę a starsi pytali czy
Pani Magdalena ma
chłopaka, co będzie ro-
bić w przyszłości itp.

Na uroczystości
obecny był wójt gminy
Bernard Stawiarski oraz
dyrektor szkoły Iwona
Matyaszek wraz z gro-
nem pedagogicznym i
zaproszonymi gośćmi.
Wójt w imieniu wszyst-
kich mieszkańców gmi-

ny, przywitał tak nieco-
dziennego gościa na
ziemi chełmieckiej , ży-
cząc dalszych sukcesów
w obranej drodze zawo-
dowej i życiu prywat-
nym.

Pani Magdalena
Bieńkowska 6 grudnia
2015r. w Krynicy Zdrój
została wybrana Naj-
piękniejszą Polką 2015
roku. Miss Magdalena
dużą uwagę przywiązu-
je do swojego rozwoju.
Jest studentką Uniwer-

sytetu Warszawskiego
na kierunku Stosunki
Międzynarodowe. Biegle
mówi po angielsku. Żyje
aktywnie – uwielbia
podróżować i grać w
tenisa. Chętnie poznaje
nowe miejsca, ludzi i
inne kultury, ale w wol-
nych chwilach z przy-
jemnością wraca do ro-
dzinnych Mikołajek.
Otwarcie przyznaje się,
że nie przepada za go-
towaniem, a jej słabo-
ścią są słodycze.
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Jaka jest nowa Miss

Polski?:
• skromna, ale znająca

swoją wartość,
• odważna, w drodze

po marzenia,
• piękna – naturalnie,
• punktualna i su-

mienna.
4 grudnia 2016 r. w

Krynicy Zdrój odbył się
kolejny Finał Wyborów
Miss Polski 2016.

Źródło: misspol-
ski.pl

Miss Polski w Januszowej

6 grudnia w Ze-
spole Szkół w Chełmcu
odbyła się uroczysta
akademia poświęcona
Europejskiemu Tygo-
dniowi Autyzmu. Święto
obchodzone jest co ro-
ku, w pierwszym tygo-
dniu grudnia. Zostało
zainicjowane przez Par-
lament Europejski
w  1996 roku. Głównym
celem obchodów jest
dostarczenie rzetelnej
wiedzy całemu społe-
czeństwu na temat au-
tyzmu oraz uwrażliwie-
nie na potrzeby osób
zmagających się z tym
problemem. Pierwszy
oddział specjalny dla
dzieci z autyzmem po-

wstał w chełmieckiej
placówce w 2012 roku.
W obecnym roku szkol-
nym funkcjonuje już
siedem klas, w których
uczy się dwudziestu

sześciu uczniów. Do od-
działów specjalnych
uczęszczają również
dzieci z innymi zabu-
rzeniami rozwoju.

Z powodzeniem

funkcjonuje w szkole
klasa integracyjna,
a  nauczyciele – specja-
liści prowadzą indywi-
dualne zajęcia dla każ-
dego dziecka oraz re-

Europejski Tydzień Autyzmu

Tydzień Autyzmu

Europejski Tydzień Autyzmu to najfajniejsza, najbardziej radosna moja impreza mikołajkowa w
tym roku. Było wiele autentycznego uśmiechu i radości na twarzach tych kochanych dzieci. Bardzo
trafnie został dobrany cytat "Nie idź za mną, bo nie umiem prowadzić. Nie idź przede mną, bo mogę za
Tobą nie nadążyć. Idź poprostu obok mnie i bądź moim przyjacielewm". (Albert Camus)", który zapadł
mi głęboko w serce i dotychczas zachwyca prostotą a zarazem ogromem mądrości…

/Bernard Stawiarski/
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alizują programy wcze-
snego wspomagania
małych uczniów. Ha-
słem przewodnim wtor-
kowej uroczystości była
„Integracja!” Dla dzieci
autystycznych zabawy
z  rówieśnikami uczą
prawidłowych zacho-
wań społecznych, ak-
ceptacji i tolerancji.
Część artystyczną pro-
gramu przygotowali
uczniowie z  klas O-
3   szkoły podstawowej
wraz z wychowawcami.
Krótki, ale pełen radości

występ dali uczniowie
oddziałów specjalnych.
Można było również
obejrzeć prezentację fo-
tografii dokumentują-
cych pracę pedagogicz-
ną, od czasu powstania
pierwszego oddziału
w  szkole. Na zakończe-
nie odbyło się spotkanie
dzieci ze św. Mikołajem,
który każdemu dziecku
wręczył upominek.
Wójt gminy Bernard
Stawiarski przekazał
uczniom dwa rowery
dostosowane dla dzieci

niepełnosprawnych
oraz darmowe karnety
na lodowisko. Rowery
będą służyły podczas
zajęć rewalidacyjnych.
W spotkaniu wzięli
udział zaproszeni go-
ście: wójt gminy Cheł-
miec, Bernard Stawiar-
ski, radna powiatu, Jo-
anna Stawiarska, przed-
stawiciele gminy, Rado-
sław Potoczek i Pan An-
drzej Tyrkiel, a  także
Zarząd Fundacji MADA,
Dyrekcja oraz pracow-
nicy Powiatowej Porad-

ni Psychologiczno - Pe-
dagogicznej w Nowym
Sączu. Przybyli również
dyrektorzy , nauczycie-
le oraz dzieci z rodzica-
mi z przedszkoli inte-
gracyjnych w Nowym
Sączu i Biczycach Dol-
nych. Wszyscy bawili się
znakomicie. Gospoda-
rzem imprezy był Dy-
rektor Zespołu Szkół
w  Chełmcu, Krzysztof
Groń.

Niedziela 4 grud-
nia 2016r. była dla dzieci
w Krasnem Potockiem
wyjątkowo radosna. Do
Szkoły Podstawowej
przyjechała grupa Mo-
tomikołajów na wspa-
niałych motocyklach.
Organizatorem tej im-
prezy był sołtys wsi Pan
Krzysztof Kornaszewski,
Wójt gminy Chełmiec,
Bernard Stawiarski, Mo-
tocykliści z Forum Sącz
Bikers oraz Szkoła Pod-
stawowa w Krasnem Po-
tockiem

Niecodziennych
gości przywitała pani
dyrektor i uczniowie
szkoły. Pierwszym
punktem programu by-
ło przedstawienie miko-
łajkowe, które przygo-
towały dzieci z klasy III.
Najbardziej oczekiwaną
atrakcją były oczywi-
ście prezenty przywie-
zione przez Motomiko-

łajów (były naprawdę
wspaniałe!). Dzieci
otrzymały również 100
wejściówek na basen,
karnety na lodowisko, a
także pyszne słodycze,
które w imieniu wójta
przekazał dzieciom Pan
Artur Bochenek.

Kolejną atrakcją
tego dnia był Kiermasz
Bożonarodzeniowy zor-
ganizowany przez

uczniów klas IV-VI w
ramach prężnie działa-
jącego w szkole Wolon-
tariatu. Goście mogli
kupić ozdoby świątecz-
ne wykonane samo-
dzielnie przez uczniów.
Pieniądze uzyskane ze
sprzedaży zostaną
przekazane dla pod-
opiecznych s. Norberty
Janus, która pochodzi z
Krasnego Potockiego,

a  pracuje na misjach
w  Rwandzie.

Dzięki wsparciu
finansowemu gminy
Chełmiec impreza za-
kończyła się słodkim
poczęstunkiem, który
przygotowały panie
z  Koła Gospodyń Wiej-
skich.

To było fanta-
styczne przeżycie!

A.B.

Motomikołaje - Krasne Potockie 2016r.

Motomikołaje.
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Wraz z zakończe-
niem wakacji nadszedł
koniec zorganizowa-
nych zajęć z modelar-
stwa kartonowego od-
bywających się w Wie-
lopolu, Małej Wsi
i  Chełmcu pod okiem
instruktora Jana Pasiu-
ta. W sierpniu rozdano
nagrody, ufundowane
przez wójta gminy
Chełmiec. Konkurs ad-
resowany był do
wszystkich uczestników
tych zajęć. Ponadto
rozdano nagrody - upo-
minki dla wszystkich
uczestników zajęć oraz
pamiątkowe dyplomy
i  medale.

Laureatom
i  uczestnikom konkursu
serdecznie gratulujemy.

Serdeczne podziękowa-
nia kierujemy na ręce
komisj i za udział w oce-

nie prac konkursowych.
GOK.

Zakończenie zajęć z modelarstwa

kartonowego i rozdanie nagród

Zakończenie zajęć z modelarstwa kartonowego

Mistrz – uczeń – koronka klockowa

Zdobycie samych
umiejętności koron-
czarskich to za mało by
być pasjonatem koronki
klockowej . Trzeba dużo
samozaparcia, tytanicz-
nej pracy doskonalącej
własny styl, a przede
wszystkim - głębokiego
zrozumienia potrzeby
kontynuowania owej
dyscypliny twórczej ja-
ką jest niewątpliwie ko-

ronka klockowa. W gmi-
nie Chełmiec, w ramach
programu – DZIEDZIC-
TWO KULTUROWE 2016
Priorytet Kultura Ludo-
wa i Tradycyjna, reali-
zowany jest projekt, fi-
nansowany ze środków
Ministra Kultury i Dzie-
dzictwa Narodowego
pn. „Popularyzacja gi-
nącego rękodzieła ludo-
wego – koronki klocko-
wej”. Jego celem jest
wspieranie najwarto-
ściowszych zjawisk
z  zakresu szeroko poję-
tej kultury ludowej .
Osobą realizującą pro-
jekt jest artystka ludo-

wa naszej gminy Mag-
dalena Cięciwa.

Program „Mistrz
tradycji” ma w założe-
niu ożywienie ginących
zawodów, przywrócenie
ich do dziedzictwa kul-
turowego regionu.
Wśród wielu zapomnia-
nych zawodów, kiedyś
bardzo popularnych,
a  dziś praktycznie nie
istniejących jest koron-
czarka klockowa. Jest to
bardzo trudna technika,
więc grupa osób uczą-
cych się powinna być
odpowiednio dobrana, a
sama nauka wymaga in-
dywidualnego podej-

ścia, czasu i zaangażo-
wania obydwu stron.
Wybrane osoby, które
spełniają wymogi
do  nauki rękodzieła,
muszą posiadać talent,
ale przede wszystkim
rokują nadzieję na dal-
szą kontynuację. Biorą-
cy udział w projekcie
pochodzą z naszego re-
gionu, co ułatwia stały
nieprzerwany kontakt
z  mistrzem rękodzieła.

Czymże może wy-
różnić się nasz lachow-
ski region na tle innych,
jak nie bogactwem ludzi
zakochanych w tradycji,
ich nietypowymi pasja-



www.chelmiec.plNr 2 - grudzień 2016

CKurier

hełmiecki

35

W Paszynie w dniu
07 listopada 2016r. od-
było się spotkanie po-
święcone Muzeum
Sztuki Ludowej im.
Księdza Edwarda Nitki
w Paszynie. Konferencja
miała na celu przybliżyć
"Fenomen Paszyński"
i  podsumować oraz za-
kończyć dwa projekty
jakie były realizowane
przez Parafię Paszyńską
– "Multimedia i nowe
techniki w służbie "Fe-
nomenu Paszyńskiego""
oraz "Modernizacja,
Termomodernizacja,
adaptacja zaplecza i po-
krycie dachu Muzeum
Sztuki Ludowej im.
Księdza Edwarda Nitki
w Paszynie". Obydwa
projekty realizowane
były w ramach progra-
mu Ministerstwa Kultu-
ry i Dziedzictwa Naro-
dowego „ROZWÓJ IN-
FRASTRUKTURY KUL-
TURY” – priorytet: IN-

FRASTRUKTURA KUL-
TURY. Wśród zaproszo-
nych na konferencję
gości znaleźli się m.in.
wójt gminy Chełmiec
Bernard Stawiarski, se-
nator RP Stanisław Ko-
gut oraz sołtys Paszyna
Wojciech Skrzypiec. Go-
spodarz spotkania Ks.
Krzysztof Smoroński
Administrator Parafii
Paszyn, przybliżył ze-
branym ogólne założe-

nia i cele projektów
oraz podziękował part-
nerom i wykonawcom
projektów MKiDN.
Wśród prelegentów
znalazł się również Ro-
bert Ślusarek Dyrektor
Nowosądeckiego Mu-
zeum oraz Ks. Stanisław
Janas emerytowany
Proboszcz Parafii Pa-
szyn i Kustosz Muzeum
Parafialnego. Poruszane
zostały kwestie histo-

ryczne, dalsze plany
oraz specyfika i bogac-
two artystyczne sztuki
ludowej w Paszynie. Na
zakończenie Ks. Pro-
boszcz - entuzjasta mu-
zeum Paszyńskiego -
zaprosił wszystkich na
wspólne zwiedzanie sal
wystwienniczych, które
zachwycają rzeźbami
i  malowidłami.

GOK.

mi, wrażliwością arty-
styczną, zamiłowaniem
w dawnej sztuce i boga-
tej kulturze. Dzięki Me-
cenatowi Państwa twór-
cy ludowi próbują ocalić
i na nowo ożywić, a tak-
że nauczyć młode poko-
lenie rękodzieła, które
kiedyś wyróżniało połu-
dnie Polski, dodawało
splendoru podczas wy-
staw międzynarodo-
wych, a co najważniej-
sze, bardzo pozytywnie
kształtowało charaktery
młodych ludzi ich wraż-

liwość i patrzenie na
otaczający świat.

GOK.

Mistrz - uczeń - koronka klockowa.

Konferencja prasowa w Paszynie!

Konferencja w Paszynie.
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Który to już raz
gmina Chełmiec będzie
gościć z Jarmarkiem w
Galerii Trzy Korony?

Już po raz trzeci
możemy gościć w gale-
rii wszystkich twórców
z terenu gminy Cheł-
miec i nie tylko.

Redakcja: Czy tego
typu jarmarki cieszą się
dużym zainteresowa-
niem?

Tak, zainteresowa-
nie jest ogromne, nie
tylko ze strony twórców
i mieszkańców naszej
Gminy, ale całego po-
wiatu, a nawet woje-
wództwa małopolskie-
go.

Czy gmina Cheł-
miec potrzebuje takiej
reklamy?

Tu nie chodzi o re-
klamę gminy, czy korzy-
ści materialne, chcę aby
nasi twórcy, których jest
naprawdę dużo na na-
szym terenie mogli w
jakiś sposób zaprezen-
tować swoje prace. Nie-
stety żyjemy w takich
czasach, że częściej
chodzimy do galerii
handlowych niż do ga-
lerii sztuki, więc dlacze-
go sztuki nie przenieść
do galerii handlowej .

Na plakacie rekla-
mującym, możemy zo-
baczyć, że przygotowa-

liście Państwo szereg
atrakcji.

Owszem, dużym
zainteresowaniem cie-
szą się warsztaty z
twórcami, w których
każdy może wziąć
udział. Występy Zespo-
łów Regionalnych przy-
ciągają tłumy. Poczę-
stunki i degustacje
przygotowane przez

Koła Gospodyń Wiej-
skich znajdują wielu
amatorów.

Wniosek z tego, że
warto przyjść i zoba-
czyć? A kiedy dokładnie
Jarmark?

Zapraszamy ser-
decznie mam nadzieję,
że każdy w dniach od 16
do 18 grudnia znajdzie
chociaż chwilę, żeby

przyjść zobaczyć i na-
cieszyć się atmosferą
tego pięknego czasu ja-
kim są Święta Bożego
Narodzenia, a przy
okazji wesprzeć naszych
lokalnych twórców.

Dziękuję bardzo za
rozmowę.

Dziękuję.

Wielki Jarmarki w wielkiej galerii a to wszystko

z folklorem i gminą Chełmiec w tle, rozmowa

o jarmarku z wójtem Bernardem Stawiarskim
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Zakończyła się re-
alizacja programu pn.
„Już pływam” finanso-
wanego ze środków po-
chodzących z budżetu
gminy Chełmiec oraz
Województwa Małopol-
skiego. Projekt był re-
alizowany przez Wy-
dział Sportu i Rekreacji
Urzędu Gminy Chełmiec
w ramach zadania „Za-
gospodarowanie czasu
wolnego dzieci i mło-
dzieży” na które gmina
Chełmiec otrzymała do-
tację w wysokości 15
000 zł. Cała wartość
projektu wyniosła
46  506 zł w tym każdy
uczestnik zgodnie z wa-
runkami programu
wnosił opłatę w wyso-
kości 100 zł.

Uroczyste zakoń-
czenie i podsumowanie
projektu odbyło się w
dniu 8 listopada 2016
roku na pływalni AQUA
CENTRUM w Chełmcu,
w którym uczestniczył
wójt gminy Chełmiec
Bernard Stawiarski.

Każde dziecko uczestni-
czące w projekcie
otrzymało od wójta pa-
miątkowy dyplom i
słodką niespodziankę.

Udziałem w pro-
jekcie objęto 221
uczniów szkół podsta-
wowych klas I-VI, z te-
renu gminy Chełmiec,
którzy od 12 września
br. uczęszczali na inten-
sywne zajęcia z instruk-
torami na pływalni
AQUA CENTRUM w

Chełmcu.
Zajęcia odbywały

się w wymiarze 1 go-
dziny zegarowej - dwa
razy w tygodniu. Całość
obejmowała 16 h zajęć
na basenie. Uczestnicy
projektu mieli zapew-
niony: transport, zaję-
cia z instruktorem pły-
wania, bilety wstępu na
basen.

Celem projektu
było zdobycie podsta-
wowych umiejętności

poprawnej techniki
pływania, co umożliwi
dzieciom znaczny
wzrost bezpieczeństwa,
m.in. poprzez edukację
w zakresie bezpieczne-
go korzystania z różne-
go rodzaju kąpielisk, a
także poprawę kondycji
fizycznej oraz zachęce-
nie dzieci do aktywnych
form spędzania wolne-
go czasu.

E.Z.

PROJEKT „JUŻ PŁYWAM”

na Aqua Centrum w Chełmcu - PODSUMOWANIE.

Projekt "Już Pływam"

„UMIEM PŁYWAĆ” w Gminie Chełmiec

ZAKOŃCZENIE ministerialnego programu
Projekt był realizo-

wany dzięki Stowarzy-
szeniu Gminny Klub
Sportowy Iskry Cheł-
miec, które to otrzyma-
ło dotację w wysokości
30 000 zł. Cała wartość
projektu wyniosła 54

860 zł.
Udziałem w pro-

jekcie objęto 240
uczniów szkół podsta-
wowych klas I-III z tere-
nu gminy Chełmiec,
którzy od 12 września
br. uczęszczali na pły-

walnię Aqua Centrum w
Chełmcu i brali udział w
zajęciach z instruktora-
mi szkółki pływania
Hardy Dzieciak. Zajęcia
te odbywały się dwa ra-
zy w tygodniu po 1 go-
dzinie zegarowej . Całość

obejmowała 20 h zajęć
na basenie.

Dzieci bardzo
chętnie i aktywnie brały
udział w każdorazo-
wych spotkaniach
i  z  niecierpliwością
czekały na każdy kolej-
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ny wyjazd. Udział w tym
projekcie dał im nie tyl-
ko możliwość nauki pły-
wania, ale również ak-
tywnego spędzania wol-
nego czasu i dobrej za-
bawy. Ćwiczenia w for-
mie zabawowej dostar-
czały mnóstwo radości i
satysfakcji. Zajęcia na
basenie rozbudziły po-
trzebę uczestnictwa
dzieci w tej formie ak-
tywności ruchowej ,
w  trakcie której na-
uczyły się jak w sposób
odpowiedzialny i bez-
pieczny korzystać z ba-

senu. Wspólne wyjazdy
integrowały uczniów,
zaangażowały także do
wspólnych działań ro-
dziców. Zajęcia dały im
nie tylko możliwość na-
bycia podstawowych
umiejętności pływania,
ale dały również możli-
wość rozwijania i pod-
noszenia sprawności fi-
zycznej . Zachęciły mło-
dych uczestników zajęć
do systematycznego
uprawiania sportu
w  czasie wolnym od na-
uki i aktywnego stylu
życia.

Główne cele pro-
jektu to m.in.:
• upowszechnianie ak-

tywności fizycznej
dzieci i młodzieży,

• nabycie przez dzieci
podstawowych
umiejętności pływa-
nia,

• profilaktyka prze-
ciwdziałania i kory-
gowanie wad posta-
wy,

• edukacja w zakresie
bezpiecznego korzy-
stania z akwenów
wodnych.
Zajęcia zakończyły

się sprawdzianem zdo-
bytych umiejętności.
Dzieci z rąk Eweliny
Zygmunt Prezesa GKS
Iskry Chełmiec oraz Ar-
tura Boruta –Sekretarz
Gminy Chełmiec otrzy-
mały pamiątkowe dy-
plomy, karnety bez-
płatnych wejść na basen
oraz słodką niespo-
dziankę.

Program po-
wszechnej nauki pły-
wania "Umiem pływać"
realizowany będzie
także w roku 2017.

E.Z.

W dniu 6 grudnia
2016 r. na Pływalni Aqua
Centrum Chełmiec od-
były się I Mikołajkowe
Zawody Pływackie. Pa-
tronat nad zawodami
objął wójt gminy Cheł-
miec Bernard Stawiar-
ski, natomiast organiza-
torami byli Wydział
Sportu i Rekreacji gmi-
ny Chełmiec, Zespół
Szkół w Świniarsku
i  Państwowa Wyższa
Szkoła Zawodowa w No-
wym Sączu. W zawo-
dach wzięło udział po-
nad 180 zawodników
i  zawodniczek, co w po-
zytywnym znaczeniu
przerosło oczekiwania
organizatorów.

W poszczególnych
kategoriach wiekowych
(szkoła podstawowa
i  gimnazjum) do poko-
nania było 25 m i 50 m.
Dzięki prowadzonym

zajęciom na pływalni,
projektom "Umiem Pły-
wać" i "Już Pływam",
dzięki zaangażowaniu
nauczycieli i rodziców
,wszyscy uczestnicy po-
konywali swój dystans
bez problemów, uzysku-
jąc bardzo dobre wyni-
ki. Mając na uwadze te-

go rodzaju zawody na-
leży zaznaczyć, iż od 16
lat Zespół Szkół w Świ-
niarsku organizuje dla
uczniów naszej gminy
Mistrzostwa Pływackie,
a Mikołajowe Pływanie
na stałe wpisze się
w  cykliczność imprez
pływalni Aqua Centrum.

Zwycięzcy otrzymali
medale, dyplomy i kar-
nety na pływalnię i lo-
dowisko od wójta gminy
Chełmiec, natomiast
wszyscy startujący
otrzymali pamiątkowe
medale i słodkie upo-
minki.

I Mikołajkowe Zawody Pływackie

Projekt "Już Pływam"
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Dziesiątego listo-
pada 2016 r. w Marcin-
kowicach, już dwudzie-
sty czwarty raz, zorga-
nizowany został Bieg
Legionisty. Jest to bieg
patriotyczny upamięt-
niający legionistów wal-
czących u boku Mar-
szałka Józefa Piłsudskie-
go w Bitwie pod Mar-
cinkowicami w 1914 r.

Najlepsza trójka
biegaczy  w każdej z ka-
tegorii otrzymała pu-
chary, a pierwsza ósem-
ka karnety trój-przejaz-
dowe na lodowisko
w  Chełmcu oraz dyplo-
my. W tym roku Pucha-
ry Przechodnie wójta
gminy Chełmiec powę-
drowały do Szkoły Pod-
stawowej w Piątkowej
oraz Gimnazjum w
Chełmcu. Szkoły otrzy-
mały  piłki oraz rakietki
do gry w  tenisa stoło-
wego. Każdy z uczestni-
ków dostał pamiątkowy
medal. W tegorocznym
biegu około 500 osób
rywalizowało ze sobą w
pięciu kategoriach. Róż-
niły się one pokonywa-
nym przez uczestników
dystansem oraz wie-
kiem zawodników. Po
wręczeniu nagród i pu-
charów tradycyjnie jak
co roku wójt gminy
Chełmiec Bernard Sta-
wiarski wraz z delegacją
uczniów i zaproszonymi
gośćmi udał się na miej-
sce spoczynku pole-

głych Legionistów. Na
cmentarzu wojskowym
nr 352, położonym przy
lesie  Pasternik.   Wójt
wraz z młodzieżą szkol-
ną w hołdzie poległym
złożył kwiaty i zapalił
znicze.

Organizatorzy bar-
dzo serdecznie dziękują
wójtowi gminy Cheł-
miec za okazane wspar-
cie finansowe Dariuszo-
wi Ruchale -  Koordyna-
torowi Sportu w Chełm-
cu oraz Dyrekcji i pra-
cownikom Szkoły Pod-
stawowej w Marcinko-

wicach, Wydziałowi
Sportu i Rekreacji
w  Chełmcu, Dyrekcji i
pracownikom ZGKiM
w  Chełmcu, Rafałowi
Gawlikowi Prezesowi
LKS Zamczysko oraz
Straży Gminnej , składa-
my serdeczne podzię-
kowania za okazaną po-
moc i wsparcie przy re-
alizacj i Biegu.  Podzię-
kowania należą się
przede wszystkim na-
uczycielom wychowa-
nia fizycznego z placó-
wek oświatowych gmi-
ny, za przygotowanie

i  opiekę nad młodymi
zawodnikami.

Kategorie:
Klasy III - IV w dy-

stansach dziewczęta
600m - chłopcy 800m,

Klasy IV – VI
w  dystansach dziew-
częta 800m – chłopcy
1000m,

Gimnazjum
dziewczęta 1000m –
chłopcy 1500m ,

Licea dziewczęta
1000m – chłopcy 1500m,

Seniorzy panie
600m, panowie 800m.

E.Z.

XXIV Bieg Legionisty

XXIV Bieg Legionisty.



Święta Bożego Narodzenia,
to czas przepełniony szczególną atmosferą rodzinną,

pełną radości i pamięci o bliskich,
okres wielu refleksji osobistych,

a zarazem czas wesołego kolędowania
i nadziei płynącej ze świadomości,

iż Bóg stał się człowiekiem, dzieląc z nami trudy i znoje…
Łamiąc się symbolicznie wigilijnym opłatkiem,

proszę przyjąć życzenia
Bożego Błogosławieństwa, radości i dobroci serca.

Niech Nadchodzący Nowy Rok będzie czasem pokoju,
serdeczności i międzyludzkiej życzliwości.

życzą

Wójt Gminy Chełmiec
Bernard Stawiarski

Przewodniczący Rady
Gminy Chełmiec
JózefZygmunt.


